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SECRETARIA 

 ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE l'AJUNTAMENT 

 

Mislata, 27 d'octubre de 2016   

Hora: 20:00 hores 

 
Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada, 

es reunixen en sessió pública, sota la presidència del Sr. alcalde, D. Carlos Fernández 
Bielsa, els regidors: 

  MARÍA LUISA MARTINEZ MORA 
 JOSÉ LUIS GARCÍA GARCÍA 
 ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ 
 SRA. JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ 
 CARMEN LAPEÑA BUENO 
 JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ 
 TERESA PEÑARRUBIA GIL 
 ANTONIO ARENAS ALMENAR 
 ANA MARÍA JULIÁN RUIZ 
 JOAQUÍN MORENO PORCAL 
 MARÍA CARMEN TARÍN DARROCHA 
 JAVIER SANTÉS ALPUENTE 
 DOLORES HORTELANO RAMON 
 JAIME LÓPEZ BRONCHUD 
 ANTONIO SANCHIS NAVARRO 
 JOSEFINA SAIZ GÓMEZ 
 ALEJANDRO MARTÍNEZ MONTORO 
 FERNANDO GANDIA ESCORIHUELA 
 JAVIER GIL I MARÍN 
 JOSÉ MARÍA GONZÁLEZ  

 
 Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella com a secretari de la corporació. 
Assistix la interventora, Sra. Sonia Noguero Rodríguez.   
 
 A instàncies del Sr. alcalde, es guarda un minut de silenci per les tres víctimes 
de violència de gènere que hi ha hagut durant el mes d'octubre. 
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1. APROVACIÓ DELS ESBORRANYS DE LES ACTES DE LES SESSIONS 
CELEBRADES PEL PLE DE L'AJUNTAMENT ELS DIES 4 D'AGOST I 9 
D'OCTUBRE DEL 2016 

 
De conformitat amb allò que disposa l'article 91.1 del vigent Reglament 

d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se sotmet per la 
presidència a consideració de la corporació l'esborrany de l'acta de la sessió  
celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 25 de febrer del 2016, que ha sigut remesa als 
portaveus dels grups polítics, conforme disposa l'article 80.2 de l'esmentat text legal. 
 

Pren la paraula el Sr. López Bronchud i diu que el grup popular votarà en contra 
de l'acta del 4 d'agost, ja que no s'inclouen unes declaracions lamentables que es van 
fer sobre el seu company Alejandro Martínez, que no repetirà perquè pensa que estan 
en la memòria de tots. Afig que resulta molt fàcil i rendible faltar al respecte a 
l'oposició si posteriorment no s'arreplega en les actes. 
 

El  Sr. alcalde pren la paraula i diu que en les actes s'arrepleguen els acords 
que s'aproven en el Ple, encara que des de secretaria es tracta de transcriure el 
màxim possible el sentit de les intervencions dels grups. 
 

El Sr. secretari diu que no sap exactament a què es referix el portaveu del grup 
Popular però que, en tot cas, en les sessions es poden produir incidents que estan al 
marge de la discussió de l'assumpte que es debat, i si es tracta de qüestions que, per 
la qual cosa ha manifestat el Sr. López Bronchud, són desagradables, llevat que algú 
demane que conste en acta, generalment no es transcriuen. Afig que al rebre 
l'esborrany de l'acta se li podia haver comentat si volien alguna modificació, per a 
incloure-la abans de portar-la a votació. 
 

Sotmesa a votació l'aprovació de l'acta de la sessió celebrada pel Ple de 
l'Ajuntament el dia 4 d'agost del 2016, és aprovada per quinze vots a favor, (grup 
PSOE i grup Ciudadanos-Mislata), cinc vots en contra (grup Popular) i una abstenció 
(grup Compromís per Mislata). 

Sotmesa a votació l'aprovació de l'acta de la sessió celebrada pel Ple de 
l'Ajuntament, el dia 9 d'octubre de 2016, és aprovada per unanimitat. 

2. INFORMACIÓ AL PLE SOBRE LA GESTIÓ PRESSUPOSTÀRIA EN EL 
PRIMER TRIMESTRE DE 2016. 

Es dóna coneixement al Ple de la gestió pressupostària en el primer trimestre 
de 2016, i en especial de l'informe d'Intervenció 423/2016, del 29 d'abril, que 
literalment diu: 

 
COMPLIMENT DE LES OBLIGACIONS TRIMESTRALS DE SUBMINISTRAMENT 
D'INFORMACIÓ DE LA LLEI 2/2012 LOEPSF, DESENROTLLADA PER L'ORDE 
HAP/21 05/201 2, RESPECTE AL PRIMER TRIMESTRE DEL 2016 
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I. NORMATIVA APLICABLE 
 

• Reial Decret Legislatiu 2/2004, del 5 març, pel que s’’aprova el text refós 
de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (d'ara en avant TRLRHL). 
• Llei orgànica 2/2012, del 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i 
Sostenibilitat Financera (d'ara en avant LOEPSF). 

• Orde HAP/2105/2012, de l’1 d'octubre, pel qual es desenrotllen les 
obligacions de subministrament d'informació previstes en la Llei orgànica 
2/2012, del 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera. 

 
II. ANTECEDENTS DE FET 
 

1» L'article 165.1 del TRLRHL especifica que el pressupost general atendrà al 
compliment del principi d'estabilitat. L'article 3.1 de la LOEPSF indica que 
l'elaboració, l’aprovació i l’execució dels pressupostos i la resta d'actuacions que 
afecten els gastos o ingressos dels distints subjectes compresos en el seu àmbit 
d'aplicació es realitzarà en un marc d'estabilitat pressupostària. Per la seua banda, 
l'article 11 de la LOEPSF disposa que l'elaboració, l’aprovació i l’execució dels 
pressupostos se sotmetrà al principi d'estabilitat pressupostària. 
 
Resultant que la LOEPSF regula el principi de transparència com a base del 
funcionament de les administracions públiques, i per a això resulta clau la rendició 
de comptes i el control de la gestió pública per a contribuir a generar confiança en 
el funcionament correcte del sector públic. La importància d'este principi, ha portat 
al legislador a establir en l'article 6 de la LOEPSF, l'obligació de les 
administracions públiques de subministrar tota la informació necessària per al 
compliment de les disposicions de l'esmentada Llei, i de les normes i acords que 
s'adopten en el seu desenrotllament, i garantir la coherència de les normes i 
procediments comptables, així com la integritat dels sistemes de recopilació i 
tractament de les dades. 
 
2. Considerant que el desplegament reglamentari a què es referix l'esmentat 
article de la LOEPSF, que s'ha realitzat pel Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques a través de l'Orde HAP/2105/2012, en la qual es determina el 
procediment, contingut i freqüència de remissió de la informació 
economicofinancera a subministrar per les entitats locals. 
 
3. Resultant que l'article 4 de l'Orde HAP 2105/2012 imposa la centralització del 
compliment de l'obligació de remissió i recepció d'informació "en les corporacions 
locals, la intervenció o unitat que exercisca les seues funcions." 
Per tots els fets i fonaments de dret descrit s'emet el següent: 
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III. INFORME 
 

1. Compliment de l'obligació de remissió d'informació 
 
De conformitat amb allò que s'ha regulat en l'article 4 de la LOEPSF, i el 
desenrotllament del mateix realitzat per l'Orde HAP/2105/2012, de l'1 d'octubre, i 
en concret amb el contingut dels articles 4 i 16 de la mateixa, la intervenció ha 
complit amb la seua obligació de remissió de subministrament de la informació 
trimestral corresponent al primer trimestre de 2016, en temps i forma. 
S'ha fet constar la totalitat de la informació requerida pel Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques a través de la plataforma telemàtica habilitada en la 
"Oficina Virtual de Coordinació Financera amb les Entitats Locals", 
https://serviciostelematicos.minhap.qob.es/Trimestrales/. (S'adjunta justificant de la 
remissió). 
 
En cas d'incompliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària, de l'objectiu de 
deute públic o de la regla del gasto, les entitats ocals ajustaran el gasto públic per 
a garantir que en el tancament de l'exercici no s'incomplix l'objectiu d'estabilitat 
pressupostària (art. 18 de la LOEPSF). De mantindre's esta situació en la liquidació 
de l'exercici, segons allò que s'ha especificat en l'article 2.1 de la LOEPSF, s'haurà 
de formular un pla economicofinancer que permeta en un any el compliment dels 
objectius d'estabilitat pressupostària, amb el contingut mínim especificat en el punt 
2 de l’article esmentat. 
 
2. Contingut de la informació 
 
La informació penjada en la plataforma, es deriva de les dades arreplegades en 
l'aplicatiu de comptabilitat i en una altra informació demanada als efectes del 
compliment del deure de subministrament d'informació en temps i forma. 
 

S'aporten dades aproximades, ja que no està comptabilitzat íntegrament el 
trimestre. Les dades facilitades sobre l'execució a final de l'exercici són estimatives. 
 
Les previsions de tresoreria han sigut proporcionades per la tresoreria municipal. 
 
S'adjunta una còpia impresa dels formularis remesos: 
 

1. Comunicació trimestral de dades individualitzades per entitats 
 
Dades pressupostàries 
Resum de la classificació econòmica 
Desglossament d’ingressos corrents 
Desglossament d’ingressos de capital i financers 
Desglossament de gastos corrents 
Desglossament de gastos de capital i financers 
Calendari, pressupost de Tresoreria i quanties necessitades per 
l’endeutament. 

https://serviciostelematicos.minhap.qob.es/Trimestrales/
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Romanent de Tresoreria 
Deute viu i venciment mensual previst en pròxim trimestre  
Perfil de venciment del deute en els pròxims 10 anys 
Dotació de plantilles i retribucions  
 
Annexos d’informació: 
Ajusts de l’informe d'avaluació per a relacionar ingressos/gastos amb 
normes SEC interessos i rendiments meritats en l'exercici (gastos) 
Avals de l'entitat 
Fluxos Interns 
 
Moviments del compte: "Creditors per operacions pendents d'aplicar al 
pressupost". 
 
2. Ajusts al sistema de comptes europeus aplicables al grup d'entitats de la 
corporació 
 
Ajustos per operacions internes entre entitats. Informe 
d'Avaluació i grup d’administracions públiques.  
Dades generals de l'informe d'avaluació. 
Validació de dades, informe d’avaluació/alçar validació 
Resum de l’anàlisi d’estabilitat pressupostària 
Tancament de l'informe d'avaluació i firma 
 

3. Conclusions de l'informe d'avaluació: 
 
Amb les dades d'execució pressupostària existents el 31 de març de 2016, i amb les 
estimacions i càlculs realitzats basant-se en els mateixos, l'Ajuntament de Mislata: 
 
I. Complirà amb l'objectiu d'estabilitat pressupostària, estimant-se una capacitat 
de finançament positiu en el tancament de l'exercici. 
II. Complirà amb l'objectiu de la regla de gasto quan finalitze l'exercici, llançant 
una diferència positiva entre el límit de la regla de gasto i el gasto computable en el 
tancament de l'exercici. 
III. El volum del deute viu al final del trimestre vençut ascendix a 22.949.215,47€, 
cosa que suposa el 87,15% dels ingressos corrents de caràcter ordinari.” 
 

La corporació va quedar assabentada. 
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3. INFORMACIÓ AL PLE SOBRE LA GESTIÓ PRESSUPOSTÀRIA EN EL 
SEGON TRIMESTRE DE 2016. 

Es dóna coneixement al Ple de la gestió pressupostària en el segon trimestre 
de 2016, i en especial de l'informe d'Intervenció 673/2016, del 15 de juliol, que 
literalment diu: 

 
COMPLIMENT DE LES OBLIGACIONS TRIMESTRALS DE 

SUBMINISTRAMENT D'INFORMACIÓ DE LA LLEI 2/2012 LOEPSF, 
DESENROTLLADA PER L'ORDE HAP/21 05/201 2, RESPECTE AL SEGON 
TRIMESTRE DE 2016 

 
I. NORMATIVA APLICABLE 
 

• Reial Decret Legislatiu 2/2004, del 5 març, per la qual s’’aprova el text refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (d'ara en avant TRLRHL). 

• Llei Orgànica 2/2012, del 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera (d'ara en avant LOEPSF). 

• Orde HAP/2105/2012, de l’1 d'octubre, per la qual es desenrotllen les 
obligacions de subministrament d'informació previstes en la Llei Orgànica 
2/2012, del 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera. 

 
II. ANTECEDENTS DE FET 
 

1. L'article 165.1 del TRLRHL especifica que el pressupost general atendrà al 
compliment del principi d'estabilitat. L'article 3.1 de la LOEPSF indica que 
l'elaboració, aprovació i execució dels pressupostos i la resta d'actuacions que 
afecten els gastos o ingressos dels distints subjectes compresos en el seu àmbit 
d'aplicació es realitzarà en un marc d'estabilitat pressupostària. Per la seua 
banda, l'article 11 de la LOEPSF disposa que l'elaboració, aprovació i execució 
dels pressupostos se sotmetrà al principi d'estabilitat pressupostària. 
 
2. Resultant que la LOEPSF regula el principi de transparència com a base del 
funcionament de les administracions públiques, i per a això resulta clau la 
rendició de comptes i el control de la gestió pública per a contribuir a generar 
confiança en el funcionament correcte del sector públic. La importància d'este 
principi, ha portat al legislador a establir en l'article 6 de la LOEPSF, l'obligació 
de les administracions públiques de subministrar tota la informació necessària 
per al compliment de les disposicions de l'esmentada Llei, i de les normes i 
acords que s'adopten en el seu desenrotllament, i garantir la coherència de les 
normes i procediments comptables, així com la integritat dels sistemes de 
recopilació i tractament de les dades. 

 
3. Considerant que el desplegament reglamentari a què es referix l'esmentat 
article de la LOEPSF, s'ha realitzat pel Ministeri d'Hisenda i Administracions 
Públiques a través de l'Orde HAP/2105/2012, en la qual es determina el 
procediment, contingut i freqüència de remissió de la informació 
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economicofinancera a subministrar per part de les entitats locals. 
 

4. Resultant que l'article 4 de l'Orde HAP 2105/2012 imposa la centralització 
del compliment de l'obligació de remissió i la recepció d'informació: “en les 
corporacions locals, la intervenció o unitat que exercisca les seues funcions." 

 
Per tots els fets i fonaments del dret descrit s'emet el següent: 
 

III. INFORME 
 

1. Compliment de l'obligació de remissió d'informació 
 
De conformitat amb allò que s'ha regulat en l'article 4 de la LOEPSF, i el 
desenrotllament del mateix realitzat per l'Orde HAP/2105/2012, de l'1 d'octubre, i 
en concret amb el contingut dels articles 4 i 16 de la mateixa, la Intervenció ha 
complit amb la seua obligació de remissió de subministrament de la informació 
trimestral corresponent al primer trimestre de 2016, en temps i forma. 
 
S'ha bolcat la totalitat de la informació requerida pel Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques a través de la plataforma telemàtica habilitada en la 
"Oficina Virtual de Coordinació Financera amb les Entitats Locals", 
https://serviciosteiematicos.minhap.qob.es/rrimestrales/. (S'adjunta el justificant de la 
remissió). 
 
En cas d'incompliment de l'objectiu d'estabilitat pressupostària, de l'objectiu de 
deute públic o de la regla del gasto, les entitats locals ajustaran el gasto públic per 
a garantir que en el tancament de l'exercici no s'incomplix l'objectiu d'estabilitat 
pressupostària (art. 18 de la LOEPSF). De mantindre's esta situació en la liquidació 
de l'exercici, segons allò que s'ha especificat en l'article 2.1 de la LOEPSF, s'haurà 
de formular un pla economicofinancer que permeta en un any el compliment dels 
objectius d'estabilitat pressupostària, amb el contingut mínim especificat en el punt 
2 de l’article mencionat. 
 
2. Contingut de la informació 
 
La informació bolcada en la plataforma, es deriva de les dades arreplegades en 
l'aplicatiu de comptabilitat i en una altra informació demanada als efectes de 
compliment del deure de subministrament d'informació en temps i forma. 
 

S'aporten dades aproximades, ja que no està comptabilitzat íntegrament el trimestre, 
Les dades facilitades sobre l'execució a final de l'exercici són estimatives. 
 
Les previsions de Tresoreria han sigut proporcionades per la tresoreria municipal. 
 
S'adjunta una còpia impresa dels formularis remesos: 
 

1. Comunicació trimestral de dades individualitzades per part de les entitats 

https://serviciosteiematicos.minhap.qob.es/rrimestrales/
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Dades pressupostàries 
 
Resum. Classificació econòmica 
 
Desglossament d’ingressos corrents 
 
Desglossament d’ingressos de capital i financers 
 
Desglossament de gastos corrents 
 
Desglossament de gastos de capital i financers 
 
Calendari, pressupost de Tresoreria i quanties necessitades per a 
l’endeutament del romanent de Tresoreria 
 
Deute viu i venciment mensual previst en el pròxim trimestre. Perfil del 
venciment del deute en els pròxims 10 anys. Dotació de plantilles i retribucions. 
Annexos d’informació: 
 
Ajusts de l’informe d'avaluació per a relacionar ingressos/gastos amb normes 
SEC. Interessos i rendiments meritats en l'exercici (gastos) 
Avals de l'entitat fluxos interns 
 
Moviments del compte "Creditors per operacions pendents d'aplicar 
al pressupost" 
 
2. Ajusts al Sistema De Comptes Europeus aplicables al grup d'entitats de la 
Corporació 

 
Ajusts per a operacions internes entre entitats  
 
Informe d'Avaluació del grup d’administracions públiques 
 
Dades generals de l'informe d'avaluació 
 
Validació de dades de l’informe avaluació/alçar validació 
 
Resum anàlisi estabilitat pressupostària 
 
Tancament de l'informe d'avaluació i firma 
 
3. Conclusions de l'informe d'avaluació: 

 
Amb les dades d'execució pressupostàries existents a 30 de juny del 2016, i amb 
les estimacions i càlculs realitzats basant-se en els mateixos, l'Ajuntament de 
Mislata: 
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I. Complirà amb l'objectiu d'estabilitat pressupostària, estimant-se una capacitat 
de finançament positiu en el tancament de l'exercici. 

II. Complirà amb l'objectiu de la regla de gasto, llançant una diferència positiva 
entre el límit de la regla de gasto i el gasto computable en el tancament de 
l'exercici. 

III. El volum del deute viu al final del trimestre vençut ascendix a 21.381.684,17€ 
que suposa el 82,05% dels ingressos corrents de caràcter ordinari.” 

 
La corporació va quedar assabentada. 
 
 

4. INFORMACIÓ AL PLE SOBRE EL SEGUIMENT DEL PLA D'AJUST EN 
EL SEGON TRIMESTRE DE 2016. 
 

Es dóna compte al Ple sobre el seguiment del pla d'ajust en el segon trimestre 
de 2016 i, en especial, de l'informe d'Intervenció 722/2016, que literalment diu: 

 
INFORME 722/2016 DEL SEGUIMENT DEL SEGON TRIMESTRE 2016 

DEL PLA D'AJUST, ARTICLE 10 DE L'ORDE HAP/2105/2012 
 
1. NORMATIVA APLICABLE 

• Llei 7/1985, del 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local. 
• Reial Decret Legislatiu 2/2004, del 5 març, pel qual s’’aprova el text 
refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals (d'ara en avant 
TRLRHL). 
• RDL 500/1990, del 20 d'abril, pel qual es desenrotlla el capítol primer 
del títol sext de la Llei 39/1988. 
• Orde EHA 3565/2008, 
del 3 de desembre, per la qual s’aprova l'estructura dels pressupostos de les 
entitats locals. 
• Reial Decret Llei 4/2012, del 24 de febrer, pel qual es determinen 
obligacions d'informació i procediments necessaris per a establir un mecanisme 
de finançament per al pagament de proveïdors per part de les entitats locals. 
Així com el Reial Decret Llei 4/2013, del 22 de febrer i el Reial Decret Llei 
8/2013, del 28 de juny. 
• Reial Decret Llei 7/2012, del 9 de març, pel qual es crea el fons per al 
finançament dels pagaments a proveïdors. 
• Orde HAP/537/2012, del 9 de març, per la qual s'aproven el model de 
certificat individual, el model per a la seua sol·licitud i el model del pla d'ajust, 
previstos en el Reial Decret Llei 4/2012, del 24 de febrer, pel qual es 
determinen obligacions d'informació i procediments necessaris per a establir 
un mecanisme de finançament per al pagament de proveïdors per part de les 
entitats locals. 
• Orde HAP/2105/2012, de l'1 d'octubre, pel qual es desenrotllen les 
obligacions de subministrament d'informació previstes en la Llei Orgànica 
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2/2012, del 27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera. 
 

2. ANTECEDENTS DE FET 
 

Resultant que en compliment amb allò que s'ha regulat en l'article 7 del Reial 
Decret Llei 4/2012 es va emetre l'informe de la Intervenció municipal, el 27 de 
gener del 2012, relatiu al pla d'ajust de l'Ajuntament de Mislata per una duració de 
10 anys. 

 
Resultant que, mitjançant un acord plenari de 30 del de març l’Ajuntament 

de Mislata aprovà el pla d'ajust elaborat en conformitat amb allò que s'ha 
regulat en l'article 7 del Reial Decret i que és d'acord amb el model previst en 
l'Orde HAP/537/2012, del 9 de març, per la qual s'aproven el model de certificat 
individual, el model per a la seua sol·licitud i el model del pla d'ajust. 

 
Resultant que el Ministeri d'Administracions Públiques, a través de la 

secretària general de coordinació autonòmica i local, amb data del 30 d'abril de 
2012 va emetre un informe favorable al pla d'ajust de l'Ajuntament de Mislata. 

 
Considerant que l'article 10 del Reial Decret Llei 7/2012, de març, regula 

que "amb caràcter general, les entitats locals que concerten les operacions 
d'endeutament previstes en este Reial Decret Llei, hauran de presentar 
anualment al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques un informe de 
l'interventor sobre l'execució dels plans d'ajust previstos en l'article 7 del Reial 
Decret Llei 4/20 i 2, del 24 de febrer. 

 
De l'informe de l'interventor es donarà compte al Ple de la corporació 

local. 
 
L’esmentat informe, el contingut del qual es determinarà 

reglamentàriament, se sotmetrà a requeriment del Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques, a la valoració per part dels òrgans competents 
d'este, que informaran del resultat de la valoració mencionada al Ministeri 
d'Economia i Competitivitat”. 

. 
Així mateix, l'art. 10 de l'Orde HAP/2105/2012, arreplega que  

l'administració que compte amb un pla d'ajust acordat amb el Ministeri 
d'Hisenda i Administracions Públiques, durant la seua vigència, haurà de 
remetre al mencionat Ministeri abans del dia quinze de cada mes, en el cas de 
la comunitat autònoma, i abans del dia quinze del primer mes de cada trimestre 
en el cas de la corporació local, informació sobre, almenys, els punts següents: 

 
a) Avals públics rebuts i operacions o línies de crèdit contractades 
identificant l'entitat, total del crèdit disponible i el crèdit disposat. 
b) Deute comercial contret classificat per la seua antiguitat i el seu 
venciment. Igualment, s'inclourà informació dels contractes subscrits amb 
entitats de crèdit per a facilitar el pagament a proveïdors. 
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c) Operacions amb derivats. 
d) Qualsevol altre passiu contingent. 
e) Anàlisi de les desviacions produïdes en el calendari d'execució o en les 
 mesures del pla d'ajust. 

(...) 
Les corporacions locals hauran de remetre al Ministeri d'Hisenda i 
Administracions Públiques abans del dia 31 de gener de cada any o abans del 
dia 30 del primer mes següent a la finalització de cada trimestre, si es tracta de 
corporacions locals incloses en l'àmbit subjectiu dels articles 111 i 135 del text 
refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, l'informe sobre l'execució del 
pla d'ajust amb el contingut següent mínim: 

a) Resum trimestral de l'estat d'execució del pressupost. Si es tracta 
de corporacions locals incloses en l'àmbit subjectiu dels articles 111 i 135 
del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals també s'inclourà 
informació referida a la previsió de liquidació de l'exercici, considerant 
l'execució trimestral acumulada (...). 
b) Execució de les mesures d'ingressos i gastos previstos en el pla i, 
si és el cas, de les mesures addicionals adoptades.  

 
c) Comparació dels detalls informatius anteriors amb les previsions contingudes 
en el pla per a eixe any i explicació, si és el cas, de les desviacions." 
 
Considerant que, de conformitat amb la resolució del 13 de maig de 2014, de la 
Secretaria General de Coordinació Autonòmica i Local, per la qual es dóna 
compliment a l'acord de la Comissió Delegada del Govern per a Assumptes 
Econòmics, del 24 d'abril de 2014, per a la modificació de determinades 
condicions financeres de les operacions d'endeutament subscrites amb càrrec a 
mecanismes de finançament per al pagament de proveïdors per part de les 
entitats locals, es modificaren les condicions financeres del préstec corresponent 
al pagament a proveïdors Reial Decret Llei 4/2012 i per acord del Ple de 
l'Ajuntament el 19 de juny del 2014 es revisà el pla d'ajust. 
 
Considerant que el Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, habilita fins 
al 31 de juliol del 2016 la plataforma de captura de dades relatives a l'informe de 
seguiment trimestral del pla d'ajust aprovat. 
 
Per tots els fets i fonaments de dret descrit s'emet el següent: 
 
 

INFORME 
 

L'informe de seguiment del pla d'ajust, de conformitat amb allò que s'ha regulat 
en l'article 10 de l'Orde HAP/2105/2012, de l'1 d'octubre, ha de contindre 
informació sobre els punts següents: 
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a) Avals públics rebuts i operacions o línies de crèdit contractades identificant 
l'entitat, total del crèdit disponible i el crèdit 

b) Deute comercial contret classificat per la seua antiguitat i el seu venciment. 
Igualment s'inclourà informació dels contractes subscrits amb entitats de 
crèdit per al pagament a proveïdors. 

c) Operacions amb derivats. 
d) Qualsevol altre passiu contingent. 
e) Anàlisi de les declaracions produïdes en el calendari d'execució o en les 

mesures del pla d'ajust. 
 
El contingut de la informació que cal fer constar en la plataforma del MIHAP posseïx 
el següent índex de continguts: 
 

 Informació d'ingressos. Pel que fa a l'execució trimestral i l'anàlisi de les 
desviacions produïdes en el calendari d'execució o mesures del pla d'ajust. 

 Informació de gastos. Pel que fa a l'execució trimestral d'obligacions 
reconegudes netes i l'anàlisi de les desviacions produïdes en el calendari 
d'execució o mesures del pla d'ajust. 

 Informació d'avals rebuts del sector públic. 
 Informació sobre operacions o línies de crèdit contractades i contractes 

subscrits amb entitats de crèdit per a facilitar el pagament a proveïdors. 
 Informació sobre el deute comercial. 
 Informació sobre operacions amb derivats i un altre passiu contingent. 
 

Les dades aportades en este informe s'han realitzat sense tindre coneixement de les 
dades de l'empresa pública NEMASA, excepte el PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENTS 
i es presenten sintetitzats en milers d'euros. 
 
1. -Informació relativa a l'evolució dels ingressos a 30 d'abril del 2016, sense 
consolidar i compararar-ho amb la previsió continguda als drets reconeguts nets de 
l'exercici 2015. 
 
L'acord del Ple de l'Ajuntament, en sessió de data del 19 de juny del 2014, revisa el 
pla d'ajust, actualitzant les dades aprovades l'any 2012 en sessió plenària de data 30 
de març del 2012, en 2013 amb motiu del Reial Decret Llei 4/2013 en sessió plenària 
del 15 d'abril del 2013 i del 26 de setembre del 2013 com a conseqüència del 
mecanisme de pagament a proveïdors recollit en el Reial Decret Llei 8/2013. 
 
Mesura 1.- Pujades tributàries, supressió exempcions i bonificacions voluntàries: 
 

 Projecció anual 2016 estimada: no hi ha estalvi projectat. 
 Revisió pla d'ajust 19 de juny del 2014: no es preveuen estalvis en esta 

mesura. 
 

Cal assenyalar que l'Ajuntament no ha realitzat mesures que tendisquen a la 
supressió d'exempcions a les taxes municipals ni ha implantat bonificacions 
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voluntàries que tendiren a pal·liar la quantitat existent en exempcions, tal com es va 
comunicar en els informes anteriors respecte al compliment del pla d'ajust. 
 
Durant l'exercici del 2016 no es preveuen estalvis en esta mesura. 
 
Mesura 2.- Reforç de l'eficàcia de la recaptació executiva i voluntària: 
 

 Previsió pla d'ajust: no consta per a l'exercici del 2016 cap previsió. 
 
Mesura 3.- Potenciar la inspecció tributària per a descobrir fets imposables no gravats: 
 

 Previsió pla d'ajust, acord del 19 de juny del 2014: Consta per a l'exercici 2016, 
previsió de 70 milers d'euros, dels ingressos de la inspecció. 

 Execució trimestral acumulada a 31 de juny del 2016: 204,49 € 
 Previsió anual acumulada fins al 31 de desembre del 2016, es preveuen 489,75 

milers d'euros. 
 

S'ha aportat informe en data 20 de juliol del 2016 de la inspectora de tributs.  
 
Mesura 4.- Correcte finançament de taxes i preus públics: 
 

 Projecció anual del 2016 estimada en el nou pla d'ajust aprovat el 19 de juny 
del 2014: no hi ha estalvi projectat. 

 Execució trimestral acumulada a 31 de març del 2016: no hi ha cap estalvi. 
 

Mesura 5.- Altres mesures pel que fa als ingressos: 
 

 Projecció anual del 2016 estimada segons el nou pla aprovat el 19 de juny del 
2014: 632,48 en milers d'euros que incloïen la retribució dels servicis delegats 
per part de la Generalitat Valenciana (272,83 milers d'euros) i la venda 
d'immobles propietat de l'Ajuntament (359,65 milers d'euros). 

 Execució trimestral acumulada a 31 de març del 2016 és de 0,00 milers 
d'euros. 

 L'execució anual estimada a 31 de desembre del 2016 és de 0,00 milers 
d'euros. 

 

Quant als ingressos excepcionals considerats en esta mesura, en l’informe del cap de 
servici de sanitat, patrimoni, mercat, infraccions i sancions data del 7 de juliol del 
2016, i s'indica que "no es poden quantificar ingressos ja que, segons la Regidoria de 
Patrimoni, no es va a iniciar cap venda d'immobles per al present any, ni hi ha 
previsió fins al 31 de desembre del 2016 per a la intervenció, la incertesa pel que fa a 
l'execució dels ingressos esmentats segons els informes del cap de servici de Sanitat 
i Patrimoni. " 
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2. -Informació relativa a l'evolució dels gastos a 31 de març del 2016 i comparativa 
amb la previsió continguda en el pla d'ajust. 
 
S'analitzen, a continuació, les principals desviacions de gastos. Es fa constar que els 
estalvis que daten del 31 de març del 2016 s'han calculat de la manera següent: 
 

       -Trimestrals: comparant les obligacions reconegudes a 30 de juny del 
 2016, sense consolidar, amb les obligacions reconegudes a 30 de juny 
 del 2015. 

   -Anuals: comparant els imports de la liquidació del pressupost del 2015 
 amb l'estimació de la liquidació per a 2016 inclosa en el seguiment de 
 l'execució pressupostària de l'exercici corrent. 

 
Estalvi en el capítol 1 del pressupost (mesures 1,2,3,4,5 i 6) 
 
• Projecció anual pla revisat el 19 de juny del 2014: Disminució del gasto respecte a 

la liquidació del 2013 de 19,69 en milers d'euros. 
• Estalvi trimestral en el tancament del segon trimestre del 2016 respecte a 

obligacions reconegudes a 31 de desembre del 2015: 0,01 milers d'euros. 
• Estalvi anual en milers d'euros: es preveu un augment de 0,01 milers d'euros en el 

capítol corresponent a gastos de personal en l'exercici de 2016. 
 
Estalvi en el capítol 2 del pressupost sense consolidar (mesures 7, 9, 10, 12, 13,14 i 
15) 
 
• En la revisió del pla d'ajust, del 19 de juny del 2014, no es contempla estalvi en 

este concepte ni s'ha establit cap mesura concreta. 
 
Estalvi en altres mesures del gasto (mesura 16). D'elles totes són de gasto corrent. 
 
• Estalvi trimestral, primer trimestre respecte a les obligacions reconegudes a 30 de 

juny del 2015: menor gasto per import de 1021,54 milers d'euros. 
 
 •Estalvi anual en milers d'euros: es preveu un augment del gasto corrent en el 

tancament del 2016 de 901,51 milers d'euros respecte a la liquidació del 2015. 
 
Estalvi en altres mesures del gasto (mesura 16). D'elles totes són de gasto no corrent. 
 
S'ha procedit igual que en el cas dels gastos corrents, però considerant tan sols els 
estalvis generats en els capítols 6, 7, 8 i 9 del pressupost municipal. Quant a la 
projecció anual es preveu un increment en els gastos de 1.476,30 milers d'euros 
respecte a la liquidació de 2015, si bé en el tancament del segon trimestre de 2016 hi 
ha un major gasto de 759,75 milers d'euros respecte a l'execució trimestral de 
l'exercici anterior. 
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3. Informació relativa al seguiment del deute comercial. 
 
El període mitjà de pagament corresponent al segon trimestre fou de 73,39 dies, 
segons l'informe d'Intervenció i del tresorer que data del 20 d'abril de 2016. 
L’esmentat càlcul obeïx a allò que disposa la Llei 15/2010. 
 
No obstant això, de conformitat amb el Reial Decret 635/2014, el període mitjà de 
pagament de l'Ajuntament corresponent al segon trimestre de 2016 és de 58,92 dies. 
Este últim càlcul s'ha realitzat a partir de les factures expedides des de l'1 de gener de 
2014. Tanmateix, el període mitjà de pagament global ha de considerar-se tenint en 
compte les entitats dependents, en el nostre cas ha d'incloure a l'empresa pública 
Neteja, Manteniment i Séquies de Mislata, S.A. Per tant, el període mitjà de pagament 
global és de 59,44 dies. 
 
4. Informació relativa a l'evolució de l'endeutament municipal a 30 de juny del 
2016 i comparativa amb la previsió continguda en el pla d'ajust. 
 
Segons les dades actualitzades enviades en la plataforma de la CIR local a 30 de juny 
del 2016, l'import del deute viu amb les entitats financeres ascendix a 21.381,68 en 
milers d'euros, incloses les operacions finançades pel Fons per al Finançament del 
Pagament a Proveïdors, l'import de les quals ascendix a 4.150.44 en milers d'euros, i 
a estes s’hauria de sumar l'import de 2.139,77 milers d'euros corresponent al deute 
amb l'Administració General de l'Estat pel reintegrament derivat de la liquidació 
definitiva de la participació en tributs de l'Estat dels exercicis 2008, 2009 i 2013. 
 
5. Informació relativa a operacions amb derivats i un altre passiu contingent. 
 
Els derivats financers es cancel·laren a data del 31 de juliol del 2015 amb la 
finalització dels préstecs a què estaven associats. 
 
En el primer trimestre de 2014, segons el pla pressupostari a mitjà termini, els passius 
contingents ascendixen a 2.089,64 milers d'euros. 
 
 
 
La informació relativa al deute comercial, endeutament i operacions amb derivats ha 
sigut implementada en la plataforma del MINHAP pel tresorer municipal.” 
 
La corporació va quedar assabentada. 
 
 

5. APROVACIÓ DELS COMPTES GENERALS DE 2015 
 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Hisenda i 

Especial de Comptes, favorable a l'aprovació dels Comptes Generals de 2015. 
 
El Sr. González Murgui, portaveu del grup Ciudadanos-Mislata no fa ús de la 

paraula en la primera intervenció. 
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 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que voldria que s'aclarira si estos pressupostos haurien d'haver-se aprovat abans 
de l'1 d'octubre, com marca la norma, i si s'havien d'haver-hi remés al Tribunal de 
Comptes abans del 15 d'eixe mateix mes. En cas de ser així, els agradaria que 
s'explicaren les raons per les quals no s'ha portat abans al Ple, no s'ha aprovat i no 
s'ha remés. 
 
 Assenyala que, tal com s'ha comentat en la junta de portaveus, li agradaria que 
en pròximes ocasions se'ls facilite la informació en pdf per a no haver d'imprimir les 
més de quatre-centes pàgines de què consta. Afig que si es vol avançar en una 
administració més moderna i eficaç hauria de reduir-se l'ús del paper. 
 
 Quant al compte general, en si, diu que li agradaria plantejar que en el 
romanent apareix que es deuen més de sis-cents seixanta-cinc mil euros a proveïdors, 
amb més d'un any d'antiguitat, i voldria saber si en data de hui hi ha algun proveïdor 
que encara no ha cobrat. D'altra banda, afig, també que en el romanent de Tresoreria 
apareixen més de noranta mil euros en pagaments pendents d'aplicació i, atés que els 
pagaments s'han realitzat sense estar imputats al pressupost, els agradaria saber a 
quins gastos concrets correspon eixe import. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud i diu que, 
tenint en compte la negativa d'este govern a retransmetre els plens, el públic a qui es 
pot arribar és molt menor del que entenen que haurien d'escoltar el tema del compte 
general que s'aprova hui, que és el reflex de les dades aportades per la Intervenció 
municipal, i no per part d’un partit polític, de manera que es tracta de dades, la 
naturalesa de les quals no està contaminada. 
 
 Prosseguix dient que li ha donat moltes voltes respecte a com tractar açò, atés 
que es canvien els barems a l'hora de parlar dels distints indicadors, però les xifres 
són les que són, independentment que cada u les valore com vullga. 
 
 Assenyala que durant els deu anys que va governar el Partit Popular ell no va 
estar culpant al Sr. Morales Gràcia, anterior alcalde, de tot el que havia ocorregut en 
este Ajuntament, mentres que el Partit Socialista porta ja sis anys amb esta lletania, i 
al final cal ser conscients que cada u és responsable de la seua bona, roïna o regular 
gestió. 
 
 Continua dient que han llegit a través dels mitjans de comunicació, que és com 
s'assabenta l'oposició del que passa en el poble, sobre la bona gestió econòmica 
d'este govern i el mal que es trobaren els comptes, qüestions que a còpia de repetir-
les han calat en la gent, però hui es porta ací el compte general, que és la radiografia 
exacta de com està l'economia actualment, i encara que les dades compten enguany 
amb nous paràmetres per al seu càlcul, i la comparació amb exercicis anteriors no 
seria científica, ningú dubta que marquen les tendències econòmiques en la gestió 
d'este Ajuntament. Afig que ho fan hui, després de donar coneixement al Ple de la 
gestió pressupostària en els dos primers trimestres de 2016 i del seguiment del pla 
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d'ajust, que no s'ha pogut debatre, ni votar, ni valorar res respecte d'estes qüestions, 
que són principals i de gran importància per a la ciutadania.  
 
 Diu que l'anàlisi del seu grup es va a sostindre en tres titulars que fa palés el 
mateix compte i que demostren que res és tan idíl·lic en estos cinc anys que porten 
governant, a pesar de com han volgut vendre esta idea amb maquinària de promoció 
a colp de taló, taló que paga el conjunt de la ciutadania. Afig que també seria 
important destacar que en l'últim any este Ajuntament ha tingut tres interventores 
distintes, i comença a ser alarmant el que estan fent amb el departament que ha de 
fiscalitzar els comptes del seu govern. 
 
 Assenyala que eixos tres titulars principals que subratllen dels indicadors del 
compte són: en primer lloc, que este poble té més deute, en segon lloc, que este poble 
té menys inversió per habitant, i en tercer lloc, que es dispara l'índex de morositat de 
l'Ajuntament. En definitiva, tot un èxit d'este alcalde i de la regidora responsable de 
l'economia. 
 
 Prosseguix dient que el compte general assenyala més indicadors que el grup 
Popular considera que estan descrivint la gestió del dia a dia de l'equip de govern, i 
que són que estan cansats, que no tenen projectes i que no els conten la veritat ni 
tenen la intenció d'escoltar a ningú que vullga proposar altres idees. 
 
 Afirma que han parlat sovint d'eficàcia i eficiència, però el que els definix és 
l'esgotament, la foscor i la falta de diàleg, la qual cosa fa que cada dia la gestió siga 
més confusa, tal com demostra el resultat d'estos comptes que s'estan pagant entre 
tots i, diu, ací, rau la injustícia de l'absència de gestió, en fer culpables a tots de les 
males pràctiques de l'equip de govern. 
 
 Continua dient que, encara que les dades no siguen comparables directament, 
sí que indiquen les tendències sobre les quals se sustenta l'economia municipal: 
menor solvència, es diluïx la liquiditat a curt termini, i caldrà esperar a l'any que ve per 
a saber si l'índex és el més baix que haja conegut este Ajuntament mai. Afig que en el 
cas de la liquiditat immediata les dades no són millors. 
 
 Critica que l'equip de govern haja repetit constantment que van rebre un 
Ajuntament endeutat, i cada vegada parlaven d'una quantitat diferent de deute. Quant 
a l'auditoria, diu que incloïa diners a la seua disposició per a poder gastar en qüestions 
que no s'han detallat ni en el Ple ni en els mitjans de comunicació, perquè estaven 
més encabotats a vendre el seu missatge que a defendre els interessos dels 
mislaters, i els preocupa més parlar de la gestió anterior i soterrar un passat de 
Mislata per a potenciar el seu paper de salvadors, encara que siga el Partit Socialista 
de Mislata el que perd pulmó i el govern del qual comença a fer aigua, i quan els 
tècnics els fiscalitzen la seua gestió els trauen els colors, encara que no ho conten en 
els mitjans de comunicació, ni en les xarxes socials, ni quan tenen un faristol davant, 
però la realitat és que el Ministeri d'Hisenda diu a este govern que amb el Partit 
Socialista s'ha disparat el deute viu de l'Ajuntament de Mislata i que a dia de hui és 
superior al que heretaren. 
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 Prosseguix dient que açò fa referència a la part que es pot saber, perquè hi ha 
un altre germà menut que s'anomena NEMASA en el que l'oposició no té possibilitat 
de control i supervisió, on fan i desfan al seu capritx, i en què descarreguen labors que 
hauria de fer este Ajuntament. 
 
 Finalitza repetint que els tres titulars són clars: més deute per habitant, menor 
inversió per a cada mislater i més morositat. 
 
 Pren la paraula la portaveu del grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que el 
compte general mostra la imatge fidel i real dels estats comptables d'un exercici 
econòmic, i en açò està totalment d'acord amb el portaveu del grup Popular, però per 
això, li diu, tot el que afirma després és fals. 
 
 Assenyala que és cert que no es poden comparar els paràmetres amb comptes 
generals anteriors, atés que s'ha canviat l'estructura pressupostària, però sí que es 
poden llegir ràtios, com l'endeutament, etc. 
 
 En el compte general, diu, es plasmen, d'una banda, la dificultat econòmica que 
travessa l'administració i també les famílies, però també es plasma el pes que dóna 
este govern a l'àrea social, d'una banda en els seus pressupostos i, d'una altra, en el 
compte general, que és el resum d'allò que s'ha gastat al llarg d'un exercici, i on es 
comprova eixe increment que s'ha generat en l'àrea social, que és l'àrea dedicada a 
les persones. En este sentit, diu que pot avançar que en els pròxims pressupostos que 
s'aproven per a l'exercici 2017 continuaran en esta línia. 
 
 Explica que este compte general és més complex perquè han canviat les 
aplicacions pressupostàries, però no es pot obviar que l'han revisat dos habilitades 
nacionals. Explica que el lloc d'Intervenció no el convoca directament l'Ajuntament, i 
que l'habilitada que ocupava lloc va optar per concursar i, atés que tenia mèrits i 
punts, pogué accedir a una altra administració, tal com havia sol·licitat. Posteriorment, 
diu, per a cobrir eixe lloc va vindre una interventora en comissió de servicis, comissió 
que ha finalitzat, per la qual cosa ha tornat al seu lloc i ara ocupa el lloc en este 
Ajuntament una interventora accidental. Afig que no s'ha despatxat a ningú, com es 
pot desprendre de la intervenció del portaveu del grup Popular. 
 
 Prosseguix dient que el compte general es publicarà en el portal de 
transparència i els ciutadans podran llegir sense necessitat d'escoltar als polítics.  
 
 Continua dient que es reduïx la pressió fiscal als ciutadans i, per exemple, si 
agafen el rebut de contribució, podran comprovar que l'equip de govern ha anat 
reduint exercici rere exercici el tipus aplicable, i el mateix ocorre amb les plusvàlues, 
que en a penes tres anys s'han reduït fins a un 77%. 
 
 Assenyala que el romanent de Tresoreria, que és el resultat d'este compte 
general, és positiu en 1.755.000€, cosa que implica que estan alguna cosa estan fent 
bé. D'altra banda, diu, en el tema del deute li agradaria saber si el portaveu del grup 
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popular s'ha referit a deute financer o a deute comercial, perquè són dos conceptes 
totalment distints, i per a calcular el nivell de deute total caldria tindre en compte tant el 
que es deu als bancs com el que es deu a proveïdors. En este sentit, afig que s'ha 
passat d'un nivell d'endeutament d'un 127%  a un 82%, tal com es pot veure en el 
compte general. 
 
 Afirma que estant en l'oposició, quan governava el Partit Popular, recorda com 
el seu portaveu sí que culpava a l'anterior equip socialista. 
 
 Continua dient que s'ha invertit la tendència del gasto, la forma de governar i de 
gestionar, treballant en un sentit que no es veu a curt termini, com els comptes 
públics, però que sí que es veuran a llarg termini, perquè es podran anar fent més 
coses, encara que siguen xicotetes coses perquè, com ha dit altres vegades, este és 
el govern de les xicotetes coses. 
 
 Quant a l'índex de morositat, diu que en el Ple anterior aprovaren un pla 
econòmic i financer en què estaven tots els índexs i tots els informes relatius a este, i 
en l'informe d'Intervenció, en la pàgina 13, la interventora afirma que la situació 
econòmica pot considerar-se de solidesa i que s'ha anat reduint el nivell 
d'endeutament, s'està per davall dels límits que marca el Ministeri i es complix amb el 
període mitjà de pagament. 
 
 Explica a manera de resum que en este compte general, que els ciutadans 
podran veure en el portal, s'observa que el nivell d'endeutament s'ha anat rebaixant, 
d'un 127% a un 82%, i en el tancament de l'exercici s'estarà prop del 75%, que es 
complix el període mitjà de pagament i que s'ha reduït la pressió fiscal, per la qual 
cosa afirma que una altra argumentació sobre això és demagògia. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
diu que el seu grup és conseqüent amb el vot que ja va emetre en el seu dia en 
l'aprovació inicial del Compte General de 2015, i atés que ha transcorregut el termini 
per a la presentació de reclamacions i no consta que s'haja presentat cap reclamació, 
inconvenient o observació per part de ningú del teixit social o polític, votarà 
positivament este punt. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín, recorda que ha preguntat si  a 
dia de hui hi ha algun proveïdor que no haja cobrat, a quins gastos concrets 
corresponen eixos noranta mil euros de romanent de Tresoreria, atés que s'havien 
realitzat pagaments no imputats al pressupost, i el motiu pel qual este punt no s'ha 
portat abans al Ple perquè fóra aprovat abans de l'1 d'octubre, tal com establix la 
norma. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud, diu que li ha sorprés que 
la portaveu del PSOE diga que tenint les dades en la pàgina web els ciutadans no han 
d'escoltar als polítics, perquè ell sí que vol que els ciutadans puguen escoltar el 
missatge del Partit Popular i que puguen escoltar tots els discursos que es produïxen 
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en este saló de plens, perquè això és transparència i participació, mentres que al 
contrari se l'anomena pensament únic, i a ell mai li ha agradat. 
 
 Prosseguix dient que la portaveu del PSOE ha dit que les dades ja no són 
comparables, però afirma que el deute ha passat del 127% al 82%, és a dir, que 
algunes dades es poden comparar quan abellix, i altres no. 
 
 Respecte a mirar sempre arrere per a buscar culpables, diu a la Sra. Martínez 
Mora que pot revisar les actes, perquè des que ell és regidor, en govern o en oposició, 
mai ha tirat la culpa a qui va governar abans, ni ha buscat culpables fora d'estes 
fronteres. 
 
 Assenyala que no es poden comparar les xifres però sí les tendències, i que 
utilitzarà l'exemple d'una família, que és un recurs que utilitza moltes vegades el Sr. 
Catalá Martínez per a explicar-li economia. Així, diu, una família de deu membres  
continuarà sent una família encara que perda un d'ells o arribe un nou, perquè un 
concepte és el mateix encara que varien els elements que formen part d'ell. En este 
cas, diu, els indicadors del compte general no deixen de ser-ho per molt que varien.  
 
 Prosseguix dient que, com a exemple, saben que a través d'una sèrie de 
productes es calcula l'IPC i que es comparen cada any amb els anys anteriors, i 
podran recordar que es canviaren els productes que computaven en el mateix, però 
açò no ha significat que l'IPC ja no ho siga o que ja  no es compare amb els anteriors. 
 
 Per això, diu, es poden variar els elements que es tinguen en compte a l'hora 
d'estudiar un indicador del compte general, però l'indicador seguix sent-ho, igual que 
el deute, la inversió o la morositat, i encara que la portaveu del PSOE afirme com 
paga de bé este Ajuntament, hauria de llegir l'informe del Tresorer municipal respecte 
al tercer trimestre, perquè s'està en cent quatre dies de mitja per a pagar, la qual cosa 
creu que no està dins dels marges legals. 
 
 Pel que fa als informes d'Intervenció, recorda que el que deia de la liquidació de 
2015, que és precisament el que s'avalua en este compte general, és que la 
corporació local incomplia amb l'objectiu de la regla de gasto. 
 
 Prosseguix dient que es va obligar al Partit Popular a la revisió cadastral en el 
2008, que no volien i no els venia bé, però legalment cada deu anys calia revisar el 
cadastre, i des de 1998 no s'havia canviat res, i ara a l'actual govern els ha tocat el 
canvi dels indicadors, i comparar amb anys anteriors és evidenciar la situació d'este 
Ajuntament quan es parla de la liquiditat a curt termini, de la liquiditat immediata, 
perquè es poden canviar els ítems, els elements, però, a dia de hui, el que diu el 
compte general del deute per habitant, és que este Ajuntament té un endeutament per 
habitant de 714,95€, i esta és una dada que no volen que es compare, com tampoc la 
inversió, i açò és un problema perquè significa que hi ha un sol discurs i el de 
l'oposició seguix sense poder escoltar-se de forma transparent. 
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 En la seua segona intervenció, la Sra. Martínez Mora diu que no entén per què 
el Sr. López Bronchud ha mencionat el tema del cadastre, perquè estava governant i 
va ser el seu alcalde, el Sr. Corredera, el que va sol·licitar la revisió dels valors 
cadastrals en necessitar ingressos superiors a causa del problema dels aparcaments.  
 
 Prosseguix dient al portaveu del grup Popular que pot donar-li la raó en què 
mentres estaven governant mai li va escoltar tirar la culpa a l'anterior govern socialista 
del Sr. Morales Gràcia, però açò es deu al fet que mai li van deixar parlar de temes 
econòmics i era el Sr. García Aleixandre el portaveu del seu grup. 
 
 Prosseguix dient que el Sr. López Bronchud ha afirmat que incomplixen la regla 
del gasto, tema que ja es debaté en el passat Ple, i li recorda que este punt es va 
portar per haver abonat la paga extra dels treballadors, i s'està complint amb la regla 
de gastos i amb tots els paràmetres. 
 
 Afirma que és favorable al diàleg, al debat en les comissions i a la comprensió 
de les opinions dels distints grups polítics basant-se en la ideologia de cada u però, 
amb el mateix rigor, l'equip de govern exigirà serietat, disposició, treball i coherència. 
No es tracta, diu, que no vullga que els ciutadans els escolten, sinó que els ciutadans 
ho van a tindre penjat en la pàgina i podran veure qui té raó i qui no, i llegiran, no el 
que han dit els grups polítics, sinó el que han firmat els habilitats nacionals.  
 
 Prosseguix dient que este punt va passar per comissió informativa en el mes de 
juliol, i han tingut tres mesos per a llegir-se tota la documentació i fer les preguntes 
necessàries. Afig que l'equip de govern no entén la política sense el treball honest que 
han realitzat, tal com aprovaren els ciutadans en el 2015, i sense l'eficàcia dels 
resultats. Afig que el treball honest se'ls pressuposa als polítics, encara que 
lamentablement, després d'escoltar els mitjans de comunicació, hi ha polítics que no 
es mereixen que se'ls considere com a tals. 
 
 Afirma que l'eficàcia i l'eficiència en els resultats es comproven en este compte 
general, perquè es reduïx el nivell d'endeutament i s'acabarà l'any en el 75%. 
 
 Destaca que la capacitat de treball, la formació adequada, la il·lusió, la 
prudència a l'hora de tractar els temes econòmics, són elements que es plasmen en  
l’esmentat compte general. 
 
 Continua dient que al Sr. López Bronchud no li quadra el deute que ha mirat en 
la pàgina del Ministeri amb el deute que figura en els informes que l'equip de govern 
manté, perquè el Partit Popular va sol·licitar uns préstecs per a pagar a l'empresa 
LUBASA i no es computava de la mateixa manera, però cal computar tot el deute, 
perquè els ciutadans l'estan pagant, i si no li ixen els comptes és per eixos setze 
milions d'euros que costaren els aparcaments. 
 
 Finalitza dient que este compte general demostra, en primer lloc, la contenció 
del gasto exercici rere exercici, la reducció del nivell d'endeutament, el compliment de 
la llei d'estabilitat pressupostària, la capacitat de finançament positiu, el període mitjà 
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de pagament a 31 de desembre del 2015 que es complix. Estos, diu, són els màxims 
de l'acció política que el govern realitza i amb els que es presentà a examen en 
l'exercici 2015, i els ciutadans van aprovar. 
 

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per setze vots a favor (grup PSOE, 
grup Compromís per Mislata, i grup Ciudadanos-Mislata) i cinc vots en contra (grup 
Popular), adopta l'acord següent: 

 
Únic: Aprovar el compte general de 2015. 
 
6. RESOLUCIÓ D'AL·LEGACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA DE 

L'ORDENANÇA REGULADORA DE l'ÚS D'HORTS URBANS 
 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control 

d'Urbanisme, Obres i Medi Ambient, favorable a la desestimació de les al·legacions 
efectuades durant el període d'exposició pública i aprovació definitiva de l'ordenança 
reguladora de l'ús d'horts urbans, així com de les esmenes, números, registre 
d'entrada 20317, 20320, 20321, 20322, 20323, 20324, 20325, 20327, 20328 i 20329, 
presentades pel Grup Compromís per Mislata. 

 
Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata i diu que entén que les 

aportacions que fa Compromís són positives, però que va haver-hi un període per a 
fer al·legacions, es feren i no es tingueren en consideració, i es va enviar als 
estaments oportuns del govern autonòmic i BOE, i no saben en quina situació es 
troben. 
 
 Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que, després de parlar-ho en la Junta de 
Portaveus, ha retirat les esmenes presentades pel seu grup, perquè encara que han 
sigut presentades en temps i forma segons marca el Reglament Orgànic Municipal, 
entenen que  és possible que no haja donat temps per a estudiar-les a fons. 
 
 Prosseguix dient que els agrada que es posen en marxa els horts urbans, que 
és tracta d'una proposta que s'incloïa en el seu programa electoral, i el que desitgen 
és que isca avant, per la qual cosa van presentar les al·legacions que han sigut 
rebutjades, i feren altres esmenes en entendre que si es volia una ordenança que fóra 
perfecta era necessari modificar l'existent, atés que conté diverses incoherències. 
 
 Assenyala que, per això, quan s'aprove esta ordenança, el grup Compromís per 
Mislata presentarà una moció a fi de demanar que s'incorporen estes esmenes a la 
mateixa. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i 
diu que el seu grup votarà a favor de l'aprovació definitiva d'esta ordenança. Afig que 
després de llegir les esmenes presentades per Compromís els agradaria que, d'una 
manera o d'una altra, pogueren arribar al Ple per a debatre-les, en entendre que 
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algunes milloraven l'ordenança, i amb altres s'obriria un debat de què es podrien 
extraure conclusions. 
 
 Prosseguix dient que desitja la millor de les sorts a este projecte i, en este 
sentit, el seu grup va anunciar fa uns mesos que buscaven que estos horts tingueren 
un caràcter social i la resposta fou la de sempre, és a dir, que el Partit Popular no 
treballava i no s'assabentava, una cosa que l'equip de govern repetix constantment 
com una lletania, quan en realitat els seria favorable que ningú fiscalitzara la seua 
labor. Afig que ell mai qüestionara la capacitat de treball de ningú del govern. 
 
 Repetix que consideren que esta ordenança és millorable i que algunes de les 
qüestions que planteja Compromís la millorarien, per la qual cosa arribat el moment 
caldrà proposar eixes i altres qüestions, una vegada que l'ordenança estiga en marxa. 
 
 Finalitza dient que es tracta d'un projecte que al Partit Popular li agrada i que 
se'l creuen, perquè consideren que és una manera de recuperar la terra i de retrobar-
se amb el que ha sigut el cultiu tradicional valencià i, a més, una manera d'apostar per 
la cultura ecològica. Es tracta, per tant, d'un bon projecte que necessiten saber que va 
a tirar avant i fer un seguiment perquè funcione bé, perquè hi ha un llistat massa gran 
en este ajuntament de comissions i consells que no es convoquen. 
 
 Finalment, diu, esperen que s'òbriguen prompte, i diu que pel que els ha 
comunicat el Sr. Fernández Bielsa este mateix matí, pareix que serà abans de finals 
d'any quan es podrà comptar amb estos horts urbans. Afig que el vot del seu grup 
serà favorable. 
 
 Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i explica que 
no es tracta que hagen tingut temps o no d'estudiar les esmenes, o de si milloren o no 
l'ordenança, sinó que, basant-se en l'informe del Secretari, en un dels paràgrafs del 
qual es diu “en el cas analitzat de les esmenes presentades, no proposen una 
resolució diferent de les reclamacions o al·legacions, que van estar exposades tal com 
s'ha comentat, i açò no s'ajusta al procediment d'aprovació de les ordenances, per la 
qual cosa en cas de votar-se favorablement i introduir-se per esta via alguna 
modificació en el text de l'ordenança exposat al públic, existiria un vici en el 
procediment que podria donar lloc a impugnació de l'acord adoptat”, tots els grups han 
estat d'acord i el proponent de les esmenes les ha retirat. En haver arribat a este 
acord, diu, una vegada que estiga en funcionament l'ordenança es veuran aquells 
aspectes que puguen ser millorables, es tornarà a debatre i podran modificar-la. 
 
 A continuació pren la paraula el Sr. Herrero Monzó i diu que, com va apuntar en 
el Ple anterior en què es va debatre l'ordenança dels horts urbans, es tracta d’una 
cosa que és totalment beneficiosa per als ciutadans de la població: primer pel seu 
interés cultural, coneixent i respectant la naturalesa, defenent el patrimoni ecològic i 
cultural, i mantenint l'activitat exercida en el nostre municipi al llarg de molts anys; en 
segon lloc, per la seua activitat social, en estar destinats tant a majors com a jóvens, i 
que donaran lloc a projectes intergeneracionals, potenciant la socialització i afavorint 
la integració entre veïns i veïnes del municipi; i, tercer, pel seu rendiment ambiental, 
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terapèutic i ecològic, que facilitarà la recuperació d'espais verds urbans, sobretot en 
una zona de gran interés agrícola. 
 
 Prosseguix dient que es tracta d'un projecte sol·licitat per molts ciutadans de 
Mislata, en el que es complix un dels compromisos electorals del seu grup, i finalitza 
agraint als grups polítics el seu vot favorable, ja que els ciutadans estan demanant 
l'aprovació d'esta ordenança per a sol·licitar la seua inscripció en els horts. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud, diu que quan parlava de 
que estos projectes haurien de tindre un caràcter social, més enllà del caràcter 
intergeneracional, es referia a jóvens en situació de risc, persones amb discapacitat, 
famílies amb problemes de desocupació, és a dir, a treballar en eixes àrees. 
 
 Repetix que el seu grup considera que este és un bon projecte i insistix en el fet 
que han de tindre un seguiment. 
 
 Pren la paraula el Sr. alcalde i diu que els horts urbans tenen la voluntat de 
quedar-se en esta ciutat durant molts anys per a donar un impuls important al Pou del 
Quint, atés que es tracta d'un govern diferent i, mentres uns el deixaren pràcticament 
en la ruïna, este govern el que fa és rehabilitar-lo, intentant que isca aigua per a regar 
els horts urbans i que este projecte siga una realitat. 
 
 Prosseguix dient que este és un projecte que té com a finalitat recordar una 
zona agrícola d'esta ciutat, recordar el seu patrimoni i, sobretot, la qual cosa feien a 
Mislata els seus avantpassats, perquè els xiquets i xiquetes d'esta ciutat sàpien que 
Mislata era una ciutat agrícola, rodejada d'horta on hui només hi ha edificis i ciment. 

 
Conclòs el debat, i havent sigut retirades les esmenes presentades, el Ple de 

l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, adopta l'acord següent: 
 
Vist l'informe emés pel cap del Servici d'Urbanisme, que data del 10 d'octubre 

del 2016 i comptant amb els següents antecedents: 
 
PRIMER.- Amb data del 4 d'agost del 2016, el Ple de l'Ajuntament, va adoptar l'acord 

anterior, així com el sotmetiment de l'ordenança proposada a informació pública, per a 
al·legacions, durant el termini de 30 dies. 
 
 SEGON.- L'edicte fou publicat en el butlletí oficial de la província el 22 d'agost del 
2016, i en el tauler d'anuncis de l'Ajuntament des del 28 d'agost al 26 de setembre 
d'enguany. 
 
 TERCER.- Durant el període d'exposició pública només s'ha presentat un escrit per 
part del grup municipal Compromís per Mislata, en què es proposa la incorporació de 
determinats apartats al text articulat de l'ordenança exposada al públic. En concret: 
 

- Un apartat h) a l'article 10, amb el següent tenor literal: 
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“Seguiment del sistema de cultiu que han presentat els sol·licitants”. 

 
La justificació  de  la proposta la fa recaure en el contingut de l'article 5 que prioritza 
l'adjudicació dels horts entre els que proposen el sistema ecològic de l'hort. 
 
Considera que el control del compliment d'este compromís de cultiu ha de recaure 
en la comissió gestora, per la qual cosa proposa la seua inclusió com a tasca de la 
mateixa. 

 
- Considera que en el punt a) de l'article 12 haurien d'incorporar-se les plantes 

herbàcies fruiteres. 
 

- En l'article 14 punt b) hauria d'incorporar-se una excepció: 
“Es permetran les construccions d’estructures que afovorisquen el creixement del cultiu i 
una vegada instal·lats els pals en forma de barraca és produirà a desmuntar l’emparrat, 
sense deixar deixalles dins la parcel.la”.  

 
La justificació de la proposta la fa recaure en què la prohibició de construcció 
d'emparrats  no ha d'aplicar-se a aquelles estructures que contribuïxen al millor 
creixement de la planta (tomaqueres). 
 

 En relació a la primera petició ha d'indicar-se que la incorporació de l'apartat h) a 
l'article 10 és totalment innecessària. La raó d'això rau en què, durant el procés d'elaboració 
de l'ordenança, es van incorporar determinats paràgrafs per a intentar obtindre ajudes per a 
la implantació del sistema d'horts urbans. 
 
 La literalitat que, en estos casos, es demanda de l'ordenança i de determinats 
apartats del seu articulat recomanaren la introducció de paràgrafs específics amb al·lusions 
explícites a determinades propostes de cultiu. 
 
 Esta proposta d'incorporació és innecessària perquè l'ordenança només possibilitarà 
el cultiu ecològic de l'hort. 
 
 La fonamentació d'això rau en el concepte de cultiu ecològic i en les prohibicions de 
l'article 13.n) de l'ordenança. 
 
L'agricultura ecològica pretén el cultiu i obtenció dels productes de camp sense emprar 
productes químics sintètics o organismes genèticament modificats tant per a combatre 
plagues com per a l'abonament de les plantes. 
 
 Si, a més, tenim present que l'apartat 1 de l'article 13 prohibix l'ús de productes 
herbicides, plaguicides i adobs químics i exigix que el cultiu es realitze de manera 
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respectuosa amb el medi ambient, és evident que el cultiu ecològic va inherent a la forma 
d'explotació dels horts que s'adjudiquen. De tots, en general. 
 
 A això li hem d'afegir que la Comissió Gestora que té com a tasca, d'acord amb el que 
establix l'art. 10 f) el reconeixement i declaració d'incompliment de deures i obligacions 
relacionades en els articles 12, 13, 14 i 15 de l'ordenança. 
 
 Per tant, ja té atribuïda, com a tasca, controlar que el cultiu dels horts es realitze de 
manera respectuosa amb el medi ambient, que no s'utilitzen adobs químics, ni herbicides, ni 
plaguicides i, si és el cas, declarar l'incompliment d'esta obligació. 
 
 La proposta, per tant, hauria de desestimar-se.  
 
 Quant a la segona petició ha d'advertir-se que la interpretació de la norma 12.a) ha 
de fer-se de forma combinada amb la lectura de l'art. 13.c)  
 
 En el primer s'establix que en l'hort només es permetrà el cultiu d'hortalisses , flors i 
plantes aromàtiques i en el segon es prohibixen la plantació o cultiu d'arbres i arbustos. 
 
 És evident que el marc de plantació permés no prohibix, de cap manera, les plantes 
herbàcies fruiteres, especialment si tenim en compte que les hortalisses són, per definició, 
plantes comestibles que es cultiven en els horts. 
 
 Dins de les hortalisses es troben aquelles que tenen tiges comestibles; en les quals el 
que és comestible són les arrels; aquelles que tenen bulbs; també les que desenrotllen fruits 
i, a més, totes les verdures. 
 
 La incorporació del text a afegir és, per tant, innecessari ja que l'element proposat 
està integrat dins del concepte genèric d'hortalisses, especialment si s'analitza des de 
l'òptica de la prohibició de l'article 13.  
 
 La proposta hauria de desestimar-se. 
 
 La tercera proposta també ha d'analitzar-se tenint en compte les prohibicions de 
l'article 13. 
 
 Per descomptat que la instal·lació de suports guia temporals o tutors de 
determinades plantes (fesols, tomaques, etc..) de cap manera poden considerar-se com a 
circumstàncies que infringixen les prohibicions de l'art. 13.d) o de l'art. 14.b). Estos fets no 
són actes de delimitació o tancament de l'hort, ni incorporen elements estranys al cultiu 
agrícola. 
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 Les prohibicions estan perfectament delimitades en la norma. Es permet tot allò que, 
no estant expressament prohibit, constituïx un component essencial en el desenrotllament 
de la planta i, evidentment, associat a la seua temporalitat. 
 
 Incorporar esta excepció permetria fer interpretacions que podrien restar eficàcia a la 
finalitat que es perseguix amb les prohibicions dels articles 13 i 14 de l'ordenança.  
 
 La proposta hauria de desestimar-se. “ 
 
 Per tot això, s'acorda: 
  

1. Desestimar les al·legacions efectuades durant el període d'exposició 
pública d'acord amb els antecedents i fonaments d'esta proposta. 
 

2. Aprovar definitivament l'ordenança reguladora de l'ús d'horts urbans 
en els termes que va ser aprovada inicialment. 
 

3. Procedir a la publicació de l'acord i del text íntegre de l'ordenança en 
el BOP, entrant en vigor, una vegada transcorregut el termini previst en l'article 65 de 
la Llei 7/1985, al dia següent de la seua publicació.  
 
 
 
 
7. MOCIÓ DEL GRUP PSOE CONTRA LA REVÀLIDA PROPOSADA PER LA 

LOMCE EN EDUCACIÓ PRIMÀRIA, ESO I BATXILLERAT. 
 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del grup PSOE contra la revàlida 
proposada per la LOMCE a l'educació primària, ESO i batxillerat. 

 
Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 

diu que el Ple del Congrés dels diputats ha aprovat per cent setanta-cinc vots a favor, 
cent trenta-tres vots en contra ,i trenta-quatre abstencions, retirar el decret que regula 
la revàlida educativa aprovada el passat mes de juliol. 

 
La proposta, diu, era una iniciativa registrada per l'antiga Convergència 

Democràtica de Catalunya en què es demana derogar la Llei Orgànica per a la Millora 
de la Qualitat Educativa (LOMQE) i el Reial Decret que regula les revàlides d'ESO per 
als alumnes de 14 a 15 anys i de batxillerat de 17 a 18 anys. 

 
Prosseguix dient que els diputats de Ciudadanos s'han abstingut, després de 

presentar una modificació que no ha sigut acceptada. Afirma que el partit d'Albert 
Rivera, com ja havia defés prèviament, no compartix la paralització de la LOMQE en la 
seua totalitat, però sí que està d'acord amb què quede en suspens de forma 
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immediata el decret que regula les revàlides finals de l'ESO i el Batxillerat, segons el 
text alternatiu que havia presentat i que no va ser tingut en consideració. 

 
Assenyala que esta nova iniciativa pot tornar a quedar en res, ja que les 

proposicions no de llei són instruments per a instar el govern a prendre mesures, però 
és l'executiu qui decidix finalment si les pren en consideració o no. En este sentit, afig, 
el ministre d'Educació en funcions, Íñigo Méndez de Vigo, féu unes manifestacions a 
Càceres en la inauguració del curs universitari per a protegir l'última mesura de la 
LOMQE que entra en vigor este curs: les revàlides. En el seu discurs, explica, va 
assegurar que la prova, aprovada per Reial Decret el passat 30 de juliol, complix amb 
els requisits legals i s’adequa a les necessitats dels alumnes i les seues famílies, i les 
seues declaracions públiques no han sigut tan contundents en el cas de la prova final 
d'ESO. El seu partit, afig, va incloure la revisió d'esta prova entre les mesures d'acord 
amb Ciudadanos i amb Coalició Canària per a intentar formar govern en l'última 
votació fallida, per això, no estan d'acord en estes proves de revàlida, i votaran a favor 
d'esta moció presentada per part del grup Socialista. 

 
Pren la paraula el portaveu de Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i diu que 

el seu grup està en contra de la revàlida per molts motius, i per això votaran a favor 
d'esta moció. 

 
Prosseguix explicant que no els agrada que l'educació siga tractada com una 

empresa privada, com un negoci, que pareix que és el que alguns pretenen, i molt 
menys els agrada que es facen rànquings inútils amb les notes dels alumnes. Afig que 
tampoc entenen eixa guerra pel millor resultat dels centres docents, quan no tots ells 
partixen de les mateixes característiques de l'entorn i cada centre té una casuística 
diferent, i açò és el que s'hauria d'abordar, invertint més en aquells que més ho 
necessiten, com ocorre en el sistema educatiu de Finlàndia. 

 
Manifesta que els haguera agradat que per a la redacció de la LOMCE 

s'haguera comptat amb tots els agents educatius i socials, és a dir, amb tots els 
agents implicats en esta matèria, com es va fer al seu dia amb la LOE. Afig que també 
els haguera agradat que s'hagueren tingut en compte les inquietuds d'aquells que 
estan estudiant, i que no s'hagueren alçat les armes contra ells, ni criminalitzat els 
estudiants cada vegada que decidixen convocar una vaga o manifestar-se, però estan 
en política per a tractar de fer les coses el millor possible, i creu que la millor manera 
és a través del diàleg, del consens i de l'acord. 

 
Prosseguix dient que hui Mariano Rajoy ha anunciat que les revàlides no 

tindran valor fins que hi haja un pacte estatal per l'educació, cosa que li pareix correcte 
perquè seria un bon camí, però es plantegen diversos interrogants, com què tindrà 
valor a partir d'ara i com s'articularà l'accés a la universitat, o què han de fer els 
alumnes de segon de batxillerat, qüestions que ara no tenen resposta. 

 
Afirma que el seu grup està en contra de la mercantilització de l'educació, i 

desitja un sistema educatiu que servisca per a progressar, perquè les xifres són cada 
vegada més alarmants. Afig que anteriorment ha citat a Finlàndia, on l'índex de fracàs 
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escolar se situa en el 8%, mentres a Espanya està entorn del 20% en ensenyança 
obligatòria i, si es fa referència a batxiller, l'índex de fracàs ronda el 25%. 

 
Finalitza dient que, per tot això, votarà a favor de la moció i continuaran lluitant 

perquè es derogue este decret que regula les avaluacions finals de l'ESO i del 
batxillerat, i perquè s'eliminen les proves en sext de primària i, sobretot, perquè hi haja 
un pacte social i polític que no excloga a cap agent del sector.  

 
Pren la paraula el Sr. López Bronchud i diu, quant a les paraules anteriors del 

Sr. alcalde sobre que altres governs no es van preocupar del Pou del Quint, que la 
rehabilitació es va comprometre el 17 de març de 2009, amb un govern del Partit 
Popular, la petició de bé d'interés cultural fou en este saló de plens, en juny del 2010, 
amb un govern del Partit Popular, i fins a les eleccions de maig del 2011, les obres 
que es feren per a condicionar l'exterior també foren amb un govern del Partit Popular. 

 
Assenyala que l'equip de govern té molta capacitat de maniobrar sempre 

proporcionant un discurs únic, però també el Partit Popular a Mislata ha callat moltes 
vegades. Afig que creu que cap d'eixes finques que existixen en el Barri del Quint 
pertanyen als deu anys en què va governar el Partit Popular. 

 
 A continuació pren la paraula el Sr. Martínez Montoro  i diu que es tracta d'un 
dels debats més absurds que ha passat per este Ple, perquè no hi ha l'objecte d'esta 
moció, atés que el Sr. Mariano Rajoy, encara president en funcions, ha dit que esta 
mesura queda en suspens per a aconseguir arribar a un consens, que és més que 
necessari en este tema, del que es desprenga un pacte nacional d'educació. 
 
 Pren la paraula per part del grup PSOE la Sra. Julián Ruiz, i diu que l'educació 
en este país sempre ha anat per darrere d'altres disciplines, i que la realitat 
sociopolítica que es visqué en el segle passat marcà profundament, i molt 
especialment en el camp de l'educació; així el país s'ha caracteritzat per anar a la cua 
en innovació i renovació pedagògica, amb el risc que això suposa per a la qualitat 
educativa del sistema. 
 
 Prosseguix dient que Espanya no va estar exempta de la influència de 
moviments renovadors que tingueren lloc en el segle XX i que marcaren un abans i un 
després en el sistema, concebent-se nous principis més liberals i igualitaris, passant 
d'una escola tradicional a una escola més moderna. 
 
 Continua dient que la globalització econòmica i social i la internacionalització 
dels mercats no ha passat al marge del sistema educatiu, sinó que li ha afectat en 
gran manera, moltes vegades sumant, perquè s'han aprés noves maneres de fer 
escola i intercanviar experiències i obrir-se al món, però també restant, principalment 
quan es prioritzen interessos d'una altra índole, més encaminats a la producció, i no 
tant a la formació integral de les persones, perdent-se així l'essència del que significa 
el verb ‘educar’. Rousseau en l'Emilio, un dels millors tractats de filosofia, deia que 
educar és el camí per a forjar ciutadans lliures, conscients dels seus drets i dels seus 
deures.  
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 Explica que l'ideari d'igualtat educativa que es va fer ferm a Espanya a partir 
dels anys setanta i huitanta, amb la LOGSE i després amb la posterior LOE, per 
exemple, els principis d'igualtat i d'equitat, s'han vist minvats amb l'actual LOMCE. El 8 
de setembre començà un nou curs escolar que culminava amb la implantació d'esta 
nova Llei, Llei que ha sigut rebutjada per tota la comunitat educativa, i també pels 
grups parlamentaris en el Congrés, com es pogué constatar en la passada legislatura 
quan es presentaren diverses proposicions per a paralitzar el calendari d'implantació 
d'esta Llei. 
 
 Prosseguix dient que mesos després, ja començat el curs escolar, el Govern no 
havia donat cap pas per a corregir o evitar algun dels desastres que esta llei podia 
provocar en la formació dels jóvens.  
 
 Per això, diu, el Partit Socialista presenta esta moció, amb l'objectiu de 
visibilitzar el descontentament d'alumnes, famílies i professors i poder donar veu a les 
seues reivindicacions. 
 
 Continua dient que es preguntaria si és un tema que en realitat no existix, i si 
se'ls pot dir que no existix als milers d'alumnes que ahir es congregaren en diferents 
ciutats del país, i si realment és un tema que deixa d'existir en dir Rajoy que de 
moment ho deixa en el calaix, quan en cap moment ha afirmat que vaja a fer una llei 
que contradiga el Reial Decret que aprovà la revàlida, i si no hi ha previsions per a  
eixos professors de batxillerat que no tenen ni idea de com han d'encaminar als 
estudiants cap a un examen que els espera en el pròxim mes de maig, i estan patint 
per a facilitar que els jóvens entren en la universitat en el pròxim mes de juny. Pel que 
fa a estes preguntes diu que anima que vagen als instituts i pregunten als que ho 
viuen en directe. 
 
 Afirma que és intolerable que a hores d'ara es continue parlant d'intencions, i 
així, el Sr. Gil i Marín ha dit que s'havien mostrat les intencions del Sr. Rajoy de deixar 
sense efecte este Reial Decret, però no es parla de fets en relació a l'avaluació que al 
final determinarà el futur, almenys, dels que ara estan estudiant FP superior i 
batxillerat. 
 
 Per tot això, diu, el PSOE continua exigint la retirada del Reial Decret 310/2016, 
que és el que ho ordena. El Partit Socialista diu no a la revàlida i continuarà dient no a 
la LOMQE. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui, diu que Ciudadanos ha 
anunciat que el Ministeri d'Educació s'ha compromés a impulsar una moratòria que 
deixe sense efectes acadèmics les revàlides d'ESO i batxillerat si finalment es forma 
govern, així ho ha assegurat la diputada de Ciudadanos, Marta Martín en el Congrés 
dels Diputats. 
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 Prosseguix dient que sobre este assumpte s'han reunit el Partit Popular i 
Ciudadanos durant tres hores el passat 6 d'octubre. Afig que la moratòria s'aplicarà 
durant el temps en què tarden els partits a negociar un pacte nacional d'educació, que 
espera que es produïsca en la pròxima legislatura.  
 
 Afirma que tot està pendent de la formació de govern, en la previsible 
convocatòria d'un debat d'investidura que permetrà evitar una repetició electoral. 
 
 Continua dient que el ministre d'Educació, Sr. Méndez de Vigo, elaborarà un 
decret per a canviar el calendari que arreplega la Llei Orgànica, modificant el Reial 
Decret de 2008 que regula les proves d'accés a la universitat, i determinar que les 
revàlides no tinguen efectes acadèmics, per la qual cosa estos exàmens no 
determinaran si s'aconseguix o no la titulació. La idea, assenyala, seria mantindre el 
sistema d'accés a la universitat que hi havia anteriorment (PAU), adaptant el batxillerat 
actual, la revàlida no tindria caràcter acadèmic i la titulació dependria de la superació o 
no d'estes proves de diagnòstic final. 
 
 Assenyala que les 17 comunitats autònomes, incloses les cinc governades pel 
Partit Popular, ja havien mostrat la seua intenció que el Ministeri d'Educació aparcarà, 
almenys un any, la revàlida de batxillerat, amb el curs ja començat i amb un executiu 
en funcions, veuen més útil mantindre les proves d'accés a la universitat. A més, diu, 
Ciudadanos ha presentat una iniciativa parlamentària per a modificar el sistema 
d'accés a la professió docent i estudiar la implantació d'un MIR educatiu. 
 
 Finalitza dient que votarà a favor de la moció presentada per part del grup 
Socialista. 
 
 Pren la paraula el Sr. Martínez Montoro i pregunta si s'han assabentat de les 
declaracions que este matí han anunciat el Sr. Rajoy i el ministre d'Educació, Sr. 
Méndez de Vigo. 
 
 Prosseguix dient que la Sra. Julián ha afirmat que Espanya va per darrere en 
educació, quan la majoria de les lleis promulgades en matèria d'educació han sigut del 
PSOE i, per tant, han d'assumir que alguna cosa mal hauran fet. 
 
 Afirma que cal assenyalar que la LOMQE ha aconseguit disminuir el fracàs 
escolar en set punts. 
 
 Entrant en la pròpia moció, diu que resulta curiós llegir en diverses ocasions el 
terme ‘neoliberal’ com si l'Estat, i la Unió Europea, prengueren mesures neoliberals; 
només els ha faltat anomenar Milton Friedman. 
 
 Explica que el ministre Méndez de Vigo ha informat que una vegada que es 
confirme la investidura de Mariano Rajoy amb el vot favorable de Ciudadanos i 
l'abstenció del PSOE, i es constituïsca el nou executiu, es publicarà una orde 
ministerial explicant els canvis que es van a produir. En este sentit, diu que l'avaluació 
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de quart d'ESO no serà vinculant, i la de segon de batxillerat es manté només com a 
examen d'accés a la universitat, és a dir, es tracta d'una prova que s'assembla molt a 
les actuals PAU. 
 
 Prosseguix dient que des del Partit Popular defenen i aposten per un pacte 
nacional per l'educació, ja que és un pacte per a les persones: alumnes, professors i 
famílies, que reforçarà la dimensió social de l'educació, en llibertat, igualtat, equitat, 
inclusió i qualitat, orientant-se cap a l'ocupació dins d'un marc de diàleg i col·laboració 
amb les comunitats educatives, els agents socials i les diferents administracions 
públiques. 
 
 Per este motiu, diu, el futur president de la nació, Mariano Rajoy, ha anunciat 
este matí en contestació al portaveu del PSOE, Antonio Hernando, que se suspendran 
els efectes acadèmics de les avaluacions finals en l'ESO i batxillerat fins que 
s'aconseguisca un pacte nacional per l'educació. 
 
 Finalitza dient que resulta cridaner que el grup PSOE presente una moció sobre 
un assumpte referent a educació a nivell nacional, perquè des que va començar el 
mandat el grup Socialista no ha vist el moment de presentar una moció contra les 
polítiques educatives del Sr. Marzà, a pesar que no ha parat d'atemptar contra la 
llibertat, tant dels centres docents com de les famílies i alumnes, la qual cosa també 
ha provocat mobilitzacions. 
 
 Pren la paraula la Sra. Julián Ruiz i diu que, sense ànim de ser arrogant, i 
valorant que siga el Sr. Martínez Montoro el que defenga esta moció, el convida a que 
es llija les lleis d'educació, que, efectivament, han sigut moltes en trenta anys, perquè 
el PSOE no ho haurà fet tan malament en esta matèria, quan en publicar una Llei el 
PP manté quasi totes les parts de lleis anteriors promulgades pel Partit Socialista, i li 
recorda que ni la LOGSE, dels setanta, ni la LOE, del 2003, ni les anteriors, han sigut 
derogades per la LOMQE, és a dir, la LOMQE s'aplica en part i deroga part de les lleis 
d'educació anteriors, especialment la part d'avaluació, però no les parts que 
corresponen a igualtat, equitat, necessitats educatives especials, és a dir, totes 
aquelles parts importants que fonamenten una llei continuen estant vigents. 
 
 Prosseguix preguntant per què, si el PP recolza el pacte nacional, no 
preguntaren si estaven a favor de la LOMQE quan tingueren majoria absoluta i van 
tindre l'oportunitat de fer-ho, o si és que han canviat d'idea quan han vist que la gent 
es revoluciona en el carrer perquè no se'ls ha preguntat. Afig que celebra que ara el 
Partit Popular vullga ser partícip del pacte nacional i preguntar a tots. 
 
 Explica que la notícia del mes és que el Sr. Rajoy té la intenció de paralitzar la 
revàlida o, almenys, la seua part més negativa, deixant buit no sols el debat que ací es 
produïx, sinó també deixant buida l'opinió de totes aquelles persones que es 
congregaren. 
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 Continua dient que el problema més apressant de la LOMQE és el seu objectiu 
principal que és promulgar l'excel·lència, l'eficiència i la qualitat, entesa no com el dret 
a l'educació equitativa, dret que apareix ja en la LOGSE dels anys setanta, sinó una 
qualitat que assegura l'èxit als sectors més afavorits, amb les consegüents 
desigualtats que això provoca i, per a acabar-ho d'arreglar, un dels aspectes més 
controvertits de la LOMQE és el que es porta ací, és a dir, l'obligació de restablir la 
revàlida en uns quants trams del sistema educatiu. Afig que la LOE, no derogada en la 
seua totalitat, promulgava una avaluació global, contínua i formativa, que empoderava 
els professionals de l'educació, a eixos mestres i mestres que treballen mà a mà amb 
els alumnes, que són les persones capaces de valorar l'aprenentatge d’ells basant-se 
en llargs períodes de temps, permetent així avaluar un procés, i no sols el fi. 
 
 Assenyala que si el Reial Decret 310/2016, del 29 de juliol, pel qual es regulen 
les avaluacions finals de l'ESO i batxillerat, pretengueren verdaderament detectar els 
desajusts que es produïxen en el procés acadèmic dels alumnes, tindria molt més 
sentit mantindre l'actual sistema d'avaluació continuada, és a dir, l'avaluació ha 
d'existir per a millorar, perquè per mitjà de la mateixa es possibiliten eixos 
reajustaments en la programació i la millora de les dificultats que es van trobant els 
professors. Afig que si es pretenguera comprovar el grau de competència aconseguit 
pels alumnes, que també és lícit, es podria continuar confiant en la valoració del 
professorat, que és el que treballa tots els dies i coneix l'evolució de l'alumnat des del 
punt de partida.  
 
 Explica que l'avaluació com a procés ha sigut un dels avanços més importants 
en la didàctica de les últimes dècades, dirigida a millorar el currículum i el 
desenrotllament integral del xiquet, però com a individu lliure en esta societat. Per 
això, diu, es manifesten contraris a què l'avaluació, que és un element essencial en el 
procés d'ensenyança i aprenentatge, es convertisca en un instrument per a segregar 
l'alumnat segons els seus resultats. 
 
 Manifesta que la revàlida pretén deixar fora del sistema educatiu a l'alumnat 
amb quatre o dos anys aprovats respectivament, en el cas que no aprove l'últim  
examen, i pel que fa a l'avaluació en primària la situació és pitjor, perquè s'exercix 
pressió sobre alumnes que no tenen ni dotze anys d'edat i, sobretot, es continua 
mantenint la desconfiança cap als professors. 
 
 Afirma que pot resultar idealista esta concepció de l'educació, però actualment 
hi ha alumnes a Espanya que no volen ser avaluats ni etiquetats en rànquings, com si 
d'una bona o roín marca de detergent es tractara, famílies implicades en un canvi 
d'educació que sustente la formació per a la vida com ciutadans lliures, que és el que 
vol la gent. Afig que ahir, pares que no podien acompanyar els seus fills menors a les 
manifestacions, els deixaren en custòdia a altres pares perquè pogueren assistir. A 
més, diu, està el professorat, que són les persones competents per a avaluar els 
alumnes de manera més efectiva. 
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 Finalitza dient que no retiraran la moció, en primer lloc, perquè quan es retira 
una moció és perquè s'ha desmuntat el que es defén o perquè no té actualitat i, com 
es pot veure, és totalment actual; i, a més, tampoc la retiraran perquè el Sr. Rajoy els 
prometa que “abordarà la suspensió dels efectes acadèmics fins que s'arribe a un 
pacte per l'educació”, ja que, diu, no poden donar veracitat al Sr. Rajoy quan el seu 
argumentari es basa en què “si no agraden els seus principis, en té altres”; i, 
finalment, perquè ahir la vaga fou secundada per un noranta per cent dels alumnes 
majors de catorze anys, i han de rebre el seu major respecte i suport. 

 
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per setze vots a favor (grup PSOE, 

grup Compromís per Mislata i grup Ciudadanos-Mislata) i cinc vots en contra (grup 
Popular) acorda aprovar la moció següent: 

 
“L'Estat de Benestar va iniciar el seu camí com a conseqüència de les 

conquistes laborals i socials aconseguides abans i després de la Segona Guerra 
Mundial. A Espanya, i pel que fa a l'educació, és amb el moviment de l'Escola Nova 
instaurat en la primera mitat del S.XX, quan es marca un abans i un després en el 
sistema educatiu, concebent-se nous principis més liberals i igualitaris. El pas de 
l'escola tradicional a l'escola moderna suposà canvis, no només quant a principis 
educatius, sinó també a nivell d'infraestructures, sent este el moment àlgid de l'escola 
pública. 

 
Però les polítiques impulsades per organitzacions com el FMI, l'OCDE o 

l'adopció de mesures proposades per la UE en el sistema educatiu espanyol, han 
provocat que s'assumisca la globalització econòmica i social, així com la 
internacionalització dels mercats, a vegades impositors de polítiques neoliberals que 
afecten l'Estat del Benestar. 

 
Les polítiques públiques derivades d'estos principis han obligat a minvar l'estat 

de benestar sota l'obligatorietat de reduir el gasto públic ,i amb això, la protecció 
social, emparant-se en els termes de crisi i austeritat; desenrotllant-se així una 
ofensiva contra els servicis socials. 

 
Esta política també afecta el sistema educatiu. Al llarg de les últimes tres 

dècades s'han produït nombroses reformes en les lleis estatals d'educació amb 
l'objectiu encobert de reformular les seus finalitats, però sent en realitat la tendència 
política cap estos ideals, els responsables d’elles. 

 
La LOMQE del ministre Wert, no queda exempta d'eixa visió neoliberal de 

l'educació. Llei, que lluny de buscar el consens amb els diferents agents implicats en 
l'educació, ha sigut imposada pel govern en funcions, tenint com a principal objectiu 
l'excel·lència, l'eficiència i la qualitat; entesa no com el dret a l'educació equitativa per 
a tota la ciutadania, sinó com a garant l'èxit als sectors més afavorits amb les 
consegüents desigualtats socials que provoca. 

 
L'ideari d'igualtat educativa que es va fer ferm a Espanya a partir dels anys 

setanta i huitanta amb la LOGSE i que es va desenrotllar posteriorment en la LOE 
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amb principis com el d'equitat, s'ha vist minvat en l'actual llei educativa estatal, la tan 
discutida LOMQE, amb la que la qual es defén un sistema educatiu que es regix per la 
lògica del mercat i que va encaminada a aconseguir la mercantilització de l'educació i 
potenciar el seu caràcter elitista i desigual. 

 
Un dels aspectes més controvertits de la LOMQE és l'obligació de restablir les 

revàlides en uns quants trams de l'itinerari educatiu. 
 
La revàlida que previsiblement s'instaurarà enguany escolar en els últims 

cursos d'ESO i batxillerat pretén deixar fora del sistema educatiu a l'alumnat en cas 
de suspens. Cosa que desprestigia la labor docent, limita l'accés d'estos alumnes a 
estudis superiors i promou l'elaboració de rànquings competitius per a distingir uns 
centres i estigmatitzar altres sense tindre en compte les condicions i peculiaritats del 
seu entorn. 

 
El Partit Socialista defén l'avaluació diagnòstica, l'objectiu principal del qual és 

detectar possibles deficiències amb la finalitat de proporcionar millores a llarg termini, 
però ens posicionem en contra de les avaluacions estandarditzades, per ser en este 
cas antipedagògiques, sancionadores i excloents, oblidant que la funció més 
important d'este procés és el canvi i la millora continuats. 

 
Quan la praxi educativa prioritza l'objectiu d'un bon resultat enfront de l'atenció 

individualitzada i flexible de l'alumnat, deixem de banda la qualitat educativa i això és  
una cosa que per responsabilitat política no ens podem permetre. 

 
Per tot allò que s'ha exposat s'acorda: 
 

1) Sol·licitar al Ministeri d'Educació la derogació del RD. 310/2016 de 
29 de juliol pel qual es regulen les avaluacions finals d'Educació 
Secundària Obligatòria i de Batxillerat. 

2) Instar al Ministeri d'Educació a l'eliminació de les proves diagnòstic 
unificades en sext d'educació primària i a l'obertura al diàleg amb 
les comunitats autònomes. 

3) Sol·licitar al govern central aconseguir un pacte social i polític per 
l'educació sense excloure a cap agent del sector. 

4) Traslladar estos acords als mitjans de comunicació locals, 
comarcals i autonòmics”. 

 
8. MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS-MISLATA PERQUÈ L'AJUNTAMENT 

DE MISLATA S'ADHERISCA AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE LA 
DIRECCIÓ GENERAL DE TRÀNSIT I LA FEMP 
 

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a la moció del grup Ciudadanos-Mislata perquè 
l'Ajuntament de Mislata s'adherisca al conveni de col·laboració entre la Direcció 
General de Trànsit i la FEMP. 
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Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata i diu que, com al seu 
grup el mou l'interés dels veïns i veïnes i la millora dels servicis de la població, porten 
esta moció al Ple perquè l'Ajuntament de Mislata s'adherisca al conveni de 
col·laboració entre la Direcció General de Trànsit i la Federació Espanyola de 
Municipis i Províncies. 
 
 Explica que des del 15 de maig del 2006 hi ha un conveni firmat entre la FEMP, 
a la qual l'Ajuntament de Mislata pertany, i l'organisme autònom Direcció General de 
Trànsit, per a l'intercanvi d'informació i la mútua col·laboració administrativa. Gràcies a 
este conveni, diu, li està permés al ciutadà empadronat en el municipi en qüestió, en 
este cas en Milsata, tramitar en l'Ajuntament que subscriu el conveni el canvi de 
domicili del seu permís de conduir i de circulació dels vehicles que posseïsca, ja que 
el conveni permet que el ciutadà puga realitzar este tràmit des de la seua oficina 
municipal, evitant desplaçaments innecessaris a la Direcció Provincial de Trànsit 
corresponent. 
 
 Prosseguix recordant que ajuntaments de la comarca com el de Manises ja 
estan actuant en este sentit, amb gran acollida entre els veïns pels avantatges que 
aporta i la comoditat que representa. 
 
 A continuació, dóna lectura als acords que proposa la moció. 
 
 Pren la paraula el portaveu del Grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín,  i 
diu que, com ha manifestat moltes vegades, els polítics estan ací per a facilitar la vida 
de les persones i millorar la seua qualitat de vida. En este sentit, diu, van denunciar fa 
uns mesos que l'Ajuntament obligava els ciutadans a fer cues per a demanar a 
l'Ajuntament un padró municipal que després havien de presentar al mateix 
Ajuntament. 
 
 Prosseguix dient que el fet de ser ciutadà d'un municipi comporta que hagen 
d'afrontar certes gestions administratives, ja siguen locals o supramunicipals, però 
estes gestions no haurien de ser complicades. 
 
 Consideren que la moció que ha presentat Ciudadanos té com a objectiu 
facilitar els tràmits, en concret els referents a la Direcció General de Trànsit, per la 
qual cosa és una moció amb què el seu grup està d'acord i, per tant, votaran 
favorablement. Afig que Compromís pretén anar un poc més enllà i caminar cap a una 
administració electrònica i sense papers, ja que les polítiques verdes també formen 
part de l'ADN del seu grup, i per això, proposa en este Ple que l'Ajuntament camine 
cap a la digitalització i simplificació de tràmits, per a estalviar esforços innecessaris als 
veïns i veïnes de Mislata. 
 
 Assenyala que en alguna ocasió tots han realitzat algun tràmit en la DGT, i per 
això saben que l'espera és molt llarga, per la qual cosa l'Ajuntament té una oportunitat 
d'or per a demostrar que sap gestionar bé l'atenció als veïns i veïnes de Mislata, de 
fet, cal agrair la seua labor als treballadors del departament d'atenció al ciutadà. 
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 Finalitza dient que anima a la resta de grups polítics, no sols a que donen 
suport a esta moció, sinó també que s'avance en eficiència per a comptar amb una 
administració electrònica i que les polítiques verdes siguen una realitat en este 
Ajuntament. 
 
 Per part del grup Popular, pren la paraula el Sr. Gandia Escorihuela  i diu que 
els principis constitucionals que regixen l'actuació de les administracions públiques 
han sigut arreplegats en l'article 3 de la nova Llei 40/2015, d'1 d'octubre de Règim 
Jurídic del Sector Públic, que comença dient que les administracions públiques 
servixen amb objectivitat els interessos generals i actuen d'acord amb els principis 
d'eficàcia, jerarquia, descentralització, desconcentració i coordinació, que són de 
sotmetiment ple a la Llei i al Dret. 
 
 Prosseguix dient que el portaveu de Ciudadanos-Mislata porta a este Ple una 
proposta de col·laboració institucional, sol·licitant que l'Ajuntament de Mislata 
s'adherisca al conveni subscrit en el seu dia entre la Direcció General de Trànsit i la 
Federació Espanyola de Municipis i Províncies. 
 
 Explica que actualment els ciutadans empadronats a Mislata o que vullguen 
empadronar-se en esta ciutat que siguen titulars d'un vehicle de motor han de carregar 
amb la molesta gestió de desplaçar-se fins a la Direcció Provincial de Trànsit per a 
complir amb la seua obligació de mantindre les dades del seu vehicle actualitzades. 
Afig que la molèstia d'este desplaçament és la causant que molts conductors que 
canvien de domicili no es preocupen de modificar  les seues dades i les dels seus 
vehicles en els preceptius registres de trànsit, de manera que queden cada vegada 
més desfasats. 
 
 Manifesta que este conveni té com a finalitat fonamental que per mitjà d'un fluid 
intercanvi d'informació entre ambdós administracions se simplifique este tràmit, de 
manera que siga el propi Ajuntament el que comunique este canvi de domicili a trànsit, 
aconseguint amb això dos coses: primer, facilitar esta gestió als ciutadans, que amb el 
tràmit de l'empadronament s'asseguren que actualitzaran les seues dades en els 
registres de Trànsit i, en segon lloc, en ser el contingut d'estos registres la base física 
sobre la qual s'establix l'impost sobre vehicles de tracció mecànica, la seua 
actualització assegura a Mislata la correcta fiscalització dels vehicles que efectivament 
pertanguen a la seua població, perquè, en definitiva, que els registres reflectisquen 
fidelment la realitat física suposa, no sols un desig a què cal tendir, sinó també el 
compliment dels principis constitucionals de coordinació i eficàcia que ha de regir 
l'activitat de les administracions pública. 
 
 Per això, diu, el grup Popular aplaudix esta iniciativa del portaveu de 
Ciudadanos, per haver tingut l'encert de portar esta moció al Ple, i anuncia el vot 
favorable del seu grup a l'adhesió de l'Ajuntament de Mislata a este conveni entre la 
Direcció General de Trànsit i la Federació Espanyola de Municipis i Províncies.  
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 Pren la paraula el Sr. Moreno Porcal, per part del grup PSOE, i diu que el seu 
Grup votarà a favor d'esta moció, ja que té per objectiu facilitar la forma de vida de la 
ciutadania de Mislata, creant una ferramenta més per al poble, i també perquè pensen 
que este conveni seguix el camí que l'equip de govern ha portat a terme durant esta 
legislatura i l'anterior, en el sentit de facilitar el dia a dia a la ciutadania, eliminant 
costos i tràmits innecessaris. 
 
 Assenyala que este conveni també ajuda a les persones que vullguen donar de 
baixa definitivament un vehicle, que puguen realitzar este tràmit en l'Ajuntament, i que 
puguen comunicar el canvi de domicili a efectes fiscals o obtindre un duplicat del 
permís de circulació. 
 
 Finalitza repetint que el seu grup votarà a favor d'esta moció perquè no busca 
la divisió de la ciutadania sinó, sobretot, millorar la seua vida. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui, agraïx a tots els grups 
l'acollida positiva d'esta moció. 
 
 No es produïxen més intervencions. 

 
Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament de Mislata, per unanimitat dels seus 

membres, acorda aprovar la moció següent: 
 
Existix des del 15 de maig de 2006 un conveni firmat entre la Federació 

Espanyola de Municipis i Províncies, a la qual l'Ajuntament de Mislata pertany i 
l'organisme autònom de la Direcció General de Trànsit, per a l'intercanvi d'informació i 
la mútua col·laboració administrativa. 

 
Gràcies a este conveni li està permés al ciutadà, empadronat en el municipi en 

qüestió, tramitar en l'Ajuntament que subscriu el conveni, el canvi de domicili del seu 
permís de conducció i del permís de circulació dels vehicles que posseïsca. 

 
El conveni permet que el ciutadà puga realitzar este tràmit des de la seua 

oficina municipal, evitant desplaçaments innecessaris a la Direcció de Trànsit 
Provincial corresponent. En el cas del municipi de Mislata a la Direcció de València. 
En este sentit cal recordar que ajuntaments de la comarca com el de Manises, ja 
estan actuat en este sentit amb gran acollida entre els veïns pels avantatges que els 
aporta. 

 
L'adhesió a este conveni dels municipis que ho sol·liciten, en este cas Mislata, 

permetrà una major actualització dels registres de conductors i vehicles; amb la qual 
cosa milloraran els servicis de gestió tributària dels municipis i les notificacions com a 
conseqüència del procediment sancionador tindran un major grau de certesa. 

 
El conveni arreplega a més diverses mesures que potencien la comunicació 

d'informació entre la DGT i els municipis. 
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Tots aquells municipis que decidisquen adherir-se hauran de fer-ho per mitjà 
de la firma del corresponent protocol d'adhesió entre el cap provincial de Trànsit i 
l'alcalde del municipi corresponent. En este cas el de Mislata. 

 
Per tot això s'acorda: 
 

1. Iniciar els tràmits per a sol·licitar a l'Ajuntament de Mislata l'adhesió al conveni 
de col·laboració entre la Federació Espanyola de Municipis i Províncies (FEMP) 
i l'Organisme Autònom de la Direcció General de Trànsit. 

2. Donar compte de l'acord a les administracions involucrades, així com a l'òrgan o 
òrgans competents i/o autoritzats de la Generalitat Valenciana. 

3. Que es comunique este acord a totes les associacions de Mislata, així com als 
mitjans de comunicació. 

 
9. PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISLATA 

SOBRE LA INSTAL·LACIÓ DEL MOBILIARI URBÀ NECESSARI PER A 
PRACTICAR “STREET WORKOUT” 

 
Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa  de control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a l'aprovació de la proposta del grup Compromís per 
Mislata sobre la instal·lació del mobiliari urbà necessari per a practicar “street 
workout”, així com de l'esmena presentada pel grup PSOE (R.E 20429). 

 
Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que Compromís està sempre al costat de 

l'esport, sobretot de l'esport de base i popular, sent a més un dels punts del seu 
programa electoral. 
 
 Destaca que es compta amb un clima que suposa més de tres-cents dies de sol 
a l’any i açò convida a practicar esport a l'aire lliure, i assenyala que és cert que a 
Mislata, en els últims temps, s'han construït parcs on poder practicar esports, però 
també que estan dirigits principalment als esports majoritaris. Afig que cada vegada hi 
ha més persones que practiquen un altre tipus d'esports, i és bo que l'Ajuntament faça 
tot l'esforç que puga perquè eixes persones puguen també realitzar-los. 
 
 Explica que el street workout és un esport que es practica a l'aire lliure, i només 
és necessari el propi cos i uns aparells que són barres, estructures metàl·liques, 
cordes, etc., per la qual cosa el gasto que hauria de realitzar l'Ajuntament seria mínim. 
Afig que, a més, són estructures que no sols servirien per als esportistes que realitzen 
esta disciplina, sinó per a tots aquells que practiquen altres esports, com a corredors i, 
per tant, els beneficis serien majors del que es pot pensar. 
 
 Per tot això, diu, proposen que es faça un parc a Mislata per a poder practicar 
este esport, que no estaria destinat només a un xicotet nombre de persones i, d'altra 
banda, Mislata se sumaria a eixa xarxa de municipis que estan posant en marxa este 
tipus d'infraestructures. 
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 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Sr. López Bronchud, i 
diu que esta moció suposa una bona proposta per al municipi i el grup Popular la 
votarà favorablement. 
 
 Pren la paraula la portaveu del Grup PSOE, Sra. Martínez Mora i diu que este 
tema tracta d'una proposta de resolució d'una actuació dirigida a instal·lar a Mislata un 
equipament de street workout, o gimnàs en el carrer, com existix en altres municipis, 
per a aconseguir acostar noves opcions esportives als ciutadans i ciutadanes del 
municipi. 
 
 Explica que este nou moviment d'oci i esport té el seu origen als Estats Units i 
és de recent implantació en este territori, especialment al principi de la dècada 
present. Afig que integra l'opció esportiva en el medi urbà a través d'un equipament 
especialitzat que permet als ciutadans mantindre el seu bon nivell físic a l'aire lliure. 
 
 Prosseguix dient que el grup Socialista va ser pioner en incloure en el seu 
programa electoral la construcció d'un gimnàs exterior, circumstància que enllaça amb 
els jocs biosaludables que han anat incorporant en els distints parcs i llocs del 
municipi.  
 
 Per tant, diu, resulta evident la predisposició d'este equip de govern amb la 
mesura que es planteja i més encara, si és possible, quan en estos pressupostos ja 
està inclòs en l'apartat d'inversions la construcció d'un gimnàs en el carrer. 
 
 Finalitza informant al Ple que ja s'han iniciat les obres, i indica que al llarg 
d'este últim trimestre de l'exercici els ciutadans i ciutadanes de Mislata podran 
disfrutar del street workout. 
 
 Pren la paraula el Sr. González Murgui i diu que el seu grup aplaudix esta 
iniciativa, perquè ajuda al bon nivell físic dels ciutadans. Afig que, com deia el 
portaveu de Compromís, el clima permet estar en el carrer i practicar esta modalitat 
esportiva.  
 
 Explica que el street workout és un entrenament creatiu que es practica a l'aire 
lliure i en el qual s'usa tot tipus de barres i elements de l'entorn, com a bancs, baranes 
i arbres. Afig que es tracta de la repetició i combinació de tres tipus d'exercicis, 
flexions i fons, encara que també posicions estàtiques. 
 
 Finalitza dient que consideren positiu comptar amb este tipus d'instal·lacions en 
la població i, per tant, votaran a favor d'esta proposta, que està encaminada al bon 
nivell físic de la població. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín agraïx el vot favorable dels 
grups i, després de la informació de la portaveu del grup PSOE, li dóna l'enhorabona 
perquè es facen estes coses encara que, diu, estaria bé que se'ls informara abans i no 
s'assabentaren només quan ja s'han iniciat les obres. 
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 En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud diu que li sorprén que 
una moció es presente contra una llei educativa que este matí han dit que no es va a 
posar en pràctica, i ara una moció per a la construcció d'unes instal·lacions, les obres 
de la qual pareix que ja s'han iniciat i no sabien res. 
 
 Prosseguix dient que no li importen les competicions sobre qui ho va dir abans, 
o que Compromís haja presentat una moció i el PSOE l'haja esmenat dient que el que 
demana ja estava en els seus pressupostos, perquè el que és bo per al poble es posa 
i el que no, no. Finalment, pregunta on posaran el street workout. 
 
 En tot cas, diu que si en portar mocions es van a accelerar els processos, 
presentaran una moció sobre la residència, sobre l'hospital Militar, etc. Afig que si 
cada vegada que l'oposició porta una moció, el grup Socialista la reconvertix en un 
projecte que ja s'ha posat en marxa, serà el que a partir d'ara faça el grup Popular. 
 
 Finalitza repetint la pregunta d'on col·locaran este espai d'esport en el carrer. 
 
 En la seua segona intervenció, la Sra. Martínez Mora diu que algun portaveu 
hauria de replantejar-se l'assistència a les comissions informatives si després vol 
intervindre i exposar-se tant com ho ha fet el portaveu del grup Popular. 
 
 Prosseguix dient que en la passada comissió d'Interior informà el seu president 
sobre este tema basant-se en la proposta de resolució que es va tractar en la mateixa, 
per la qual cosa, diu al Sr. López Bronchud, que si no té esta informació li la poden 
facilitar els seus companys de grup. 
 
 Assenyala que ara els procediments es realitzen com toca, i, per tant, no duren 
una setmana, perquè independentment que estiguera en els pressupostos, és 
necessari realitzar tot el procediment que calga per a adjudicar la construcció del parc 
a una empresa concreta i, per tant, s'han de complir tots els requisits per a poder 
contractar, comprometre i realitzar el que estava en el programa electoral i en el 
pressupost. 
 
 Explica que l'equip de govern té clar que la prioritat és el servici a les persones, 
a la ciutadania, i les accions encaminades a la participació ciutadana, cultural i 
esportiva, perquè formen part de la seua gestió política, com la biennal, els jocs 
biosaludables... i, en este cas, l'equipament del gimnàs exterior, que formava part del 
seu programa i d'estos pressupostos que acaben el 31 de desembre, fent així de la 
ciutat un espai més còmode, més saludable i més habitable. 
 
 La ubicació, contesta, serà en el parc de la Canaleta, prop del Pou del Quint, 
zona que este govern ha confeccionat de manera que siga d'esplai per als ciutadans i 
la puguen disfrutar. 
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 Continua dient que governen per a la gent i assumixen la necessitat de donar la 
cara, escoltar els ciutadans, tindre en compte les seues propostes i també la dels 
distints grups polítics, però la priorització de les propostes la té l'equip de govern. 
 
 Finalment, diu que és necessari el diàleg i el consens, perquè els grups de 
l'oposició s'han acostumat a presentar les seues mocions amb uns punts d'acord que 
comporten assumir determinades responsabilitats, i consideren que és l'equip de 
govern qui ha d'assumir en exclusiva la responsabilitat d'interpretar-les i votar-les, per 
la qual cosa insistix a demanar als grups que utilitzen els mitjans corresponents per a 
poder negociar i arribar a acords. Afig que considera greu la mecànica que s'ha anat 
instrumentalitzant per part del grup de Compromís respecte a la presentació de 
propostes de resolució, obviant així, en algunes ocasions, el procés de fiscalització i 
informació de les distintes comissions i el dictamen que d'elles deriva. Entenen que el 
concepte de proposta de resolució s'està sobreutilitzant amb l'únic objectiu de 
posicionar-lo de forma preferent respecte a la resta de propostes dels distints grups 
que seguixen el s mitjans habituals de presentació d'una moció política. 
 
 Finalitza dient que el grup Socialista es reserva el dret a no entrar en el fons de 
l'assumpte que debata una proposta de resolució si entén que este no és el mitjà 
adequat en funció del tema o de l'àmbit competencial i, en este cas, valoraran rebutjar 
o no la proposta de resolució per una qüestió de forma. 
 

TConclòs el debat, se sotmet a votació l'esmena presentada pel Grup PSOE que 
és aprovada per quinze vots a favor (grup PSOE i grup Ciudadanos-Mislata) i sis 
abstencions (grup Popular i grup Compromís per Mislata). 

 
TA continuació se sotmet a votació el fons de l'assumpte i el Ple de l'Ajuntament, 

per unanimitat dels seus membres, acorda aprovar la moció següent: 
 
TEls mislaters i mislateres sempre han sigut favorables a la realització d'esports 

en la seua ciutat i sempre han donat una resposta positiva a qualsevol proposta del 
consistori relacionada amb la pràctica d'esport. Per això, davant de la demanda del 
poble de poder realitzar esport en el carrer, Mislata, en els últims temps, ha distribuït 
aparells per a fer esport en el carrer dirigits, sobretot, a les persones majors. Estos 
aparells contribuïxen a fer de Mislata una ciutat més saludable on es pot practicar 
esport a l'aire lliure. 

 
TAixí i tot, la gent jove no sols practica futbol o bàsquet, que són els esports que 

majoritàriament es poden practicar en els parcs que l'Ajuntament ha construït en la 
nostra localitat. Per això, Mislata hauria de sumar-se a moltes poblacions de la nostra 
contornada com Alaquàs, Burjassot, Massanassa, Paterna o València i augmentar els 
llocs públics per a fer esport en el carrer on l'única cosa que calga siga el mateix 
esforç de la persona que realitza l'exercici, i així ampliar l'oferta esportiva a un públic 
molt més ampli  

 
TJa que en l'actualitat no hi ha cap parc amb estes característiques per a realitzar 
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street workout, s'acorda: 
 

1. TEs construïsquen parcs a Mislata per a poder practicar street workout en 
condicions òptimes o que, a falta d'això, s'instal·len aparells per a poder-lo 
realitzar en els parcs ja existents a la localitat, tal com està previst en el 
pressupost de 2016 aprovat pel govern socialista, de manera que queden 
instal·lats abans que acabe l'any. 

 
2. TDonar publicitat de l'aprovació d'esta proposta de resolució a les xarxes socials 

de l'Ajuntament, als mitjans de comunicació i a les plataformes informatives 
pròpies d'este consistori. 

 
TPart dedicada al control dels altres òrgans de govern. 

 

  15. CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA-
PRESIDÈNCIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES DE LA 
SESSIÓ ORDINÀRIA DE 22 DE JULIOL DEL 2016. 

En compliment d'allò que disposa l'art. 42 del vigent Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, es dóna compte de les 
resolucions adoptades per l'alcaldia-presidència, així com compliment d'allò que s'ha 
previngut en l'art. 42 del vigent Reglament d'Organització dels acords adoptats per la 
Junta de Govern des de la sessió ordinària celebrada el dia 22 de juliol del 2016. 

 

16. PRECS I PREGUNTES  

 

- El Sr. Gil i Marín diu que li agradaria que foren respostes les preguntes que 
realitza el seu grup, sobretot en matèria econòmica, perquè hui han realitzat 
tres o quatre i no ha rebut contestació a cap d'elles. El mateix va ocórrer afig, 
en el mes d'agost, pel que fa a qüestions econòmiques i de pressupost, per la 
qual cosa pareix que açò s'està convertint en un mal costum. 

 
- El Sr. Gandia diu que la Junta Electoral de Zona va condemnar al Sr. Bielsa per 

la comissió d'una infracció en l'últim procés electoral, i volia saber si la sanció 
ha sigut recorreguda davant del contenciós-administratiu per part dels servicis 
jurídics d'este Ajuntament, tal com anunciaren. 

 
El Sr. alcalde diu que el Sr. Secretari està al corrent de la situació i ha sigut 
recorreguda per una falta de forma al contenciós-administratiu. 

 
- La Sra. Saiz Gómez pregunta si s'ha pagat la multa. 
 

El Sr. alcalde respon que evidentment s'ha pagat i ha sigut recorreguda com 
correspon, per un defecte de forma, tal com li ho van fer saber els tècnics de 
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l'Ajuntament, el Sr. Secretari de la corporació, i també al servici jurídic de 
l'Ajuntament. 

 
- El Sr. Sanchís Navarro pregunta al Sr. alcalde si podria informar si hi ha algun 

projecte sobre la residència de la tercera edat. 
 

El Sr. alcalde respon que n'hi ha un des de fa molt de temps i que l'equip de 
govern està treballant en un projecte important per a la ciutat. 

 
- El Sr. Martínez Montoro pregunta per la situació en què es troba el menjador 

escolar del col·legi públic Ausiàs March. 
 

El Sr. alcalde respon que li han informat hui que el dilluns començaran les 
obres. Afig que és una informació que té extraoficialment, i que ha de dir que 
l'equip de govern va estar treballant durant quatre anys amb el Partit Popular, 
que es negà a fer eixe menjador, i ha sigut el nou govern valencià, en este cas 
la Conselleria d'Educació, la que el primer dia en què es van posar en contacte 
es va comprometre a fer este menjador escolar. Per tant, cal felicitar a este 
govern municipal i al govern valencià, que mira per les persones, mentres que 
les AMPES, els col·legis i els ciutadans estigueren esperant deu anys. 

 
- El Sr. López Bronchud diu que vol que este Ajuntament utilitze les ferramentes 

que té, a través de les xarxes socials, pàgina web, televisió i ràdio municipals, 
perquè siga emés íntegrament el que ací es debat i puguen seguir-ho els 
ciutadans i ciutadanes que desitgen fer-ho. 

 
El Sr. alcalde respon que és una qüestió en què s'està treballant des del 
departament de Comunicació, que comporta un gasto important i que, 
efectivament, el govern està compromés en esta qüestió. Recorda al portaveu 
del grup popular, que va ser ell, com a regidor de comunicació del Partit 
Popular, qui va eliminar i llevà les cambres d'este Ple. Afig que açò explica als 
ciutadans la demagògia que practica, i serà este govern el que pose novament 
les càmeres perquè es torne a retransmetre el Ple. 

 
  

Sent les vint-i-dos hores, per part de l'Alcaldia-Presidència s'alça la sessió, de 
tot això s'estén la present acta, que firma el Sr. alcalde-president, amb mi el secretari 
que en done fe. 

 
L'ALCALDE      EL SECRETARI 
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